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Két somorjai projekt is megyei elismerésben részesült

Újabb zónával bővül a városi parkolórendszer

A nagyszombati Nyugat-szlovákiai Múze-
um épületében rendezték meg június 6-án 
Az év ökoprojekte 2023 – Ekologický čin 
roka 2023 verseny díjátadó ünnepségét. 
Két somorjai projekt is versenyben volt: 
a sámoti közösségi gyümölcsös, illetve a 
város első esőkertje.
Mivel mindkettőt egyedinek és inspiratívnak 
találták a döntéshozók, mindkettő elisme
résben részesült. A projektek megvalósítói, 

a DunaVit polgári társulás és Szomolai Klič
ko Valéria Jozef Viskupičtól, Nagyszombat 
megye elnökétől vehette át az elismerést.
A közösségi gyümölcsös létrehozásának 
célja a mezőgazdasági táj változatos élővi
lágának erősítése, a bioiverzitás megőrzése, 
illetve a városunk határában egykor ősho
nos gyümölcsfák megmentése, visszatele
pítése. A Park utcában, a városi könyvtárral 
szemben létrehozott esőkertet azzal a céllal  

telepítették, hogy hasznosítsa az esőzések 
után az út menti részeken felgyülemlő vizet. 
Az esőkert nagyban javítja a terület mikro
klímáját.
„Nagyra értékelünk mindenféle lakossá
gi tevékenységet és projektet, amely a 
környezetvédelemre összpontosít, és a 
fenntartható életmódra hívja fel a figyel
met” – fogalmazott a díjátadó alkalmával 
Viskupič.     (k)

Legutóbbi, június 27-i ülésén a képvise-
lő-testület új önkormányzati rendeletet 
fogadott el, amely a fizetős parkolás rend-
jét szabályozza Somorja területén. Ennek 
részeként, lakossági kezdeményezésre, 
bővülnek a fizetős parkolási területek 
városunkban.
A szeptember 1jén életbe lépő, 1/2024es 
számú rendelet értelmében további, négy 
körzetből álló zónával bővül a parkolórend
szer városunkban. A már meglevő hat körzet 
mellett fizetős lesz a parkolás a Kovács utca 

térségében, a Csölösztői úton és környékén, 
beleértve a városi temető előtti teret is, a 
Samaria Sportközpontnál és az itt találha
tó tömbházak közötti területen, valamint a 
Városmajorban álló tömbházak környékén.
Ezzel együtt bővül a parkolójegyek vásár
lásának lehetősége, az automatáknál már 
bankkártyával is lehet fizetni, a megvásárolt 
jegyet pedig nem kell kitenni a gépjármű 
szélvédője mögé. Parkolójegyet SMSben, 
automatából és online is lehet majd váltani. 
Az éves parkolóbérleteket akár otthonról, 

online is kiválthatják a jogosultak. Szeptem
ber 1jétől változik a parkolási tarifa is, órán
ként 1 euróba fog kerülni. Az automatákból 
vásárolható legkisebb értékű parkolójegy ára 
30 cent lesz. A parkolórendszert üzemeltető 
Area Somorja Kft. a II. parkolási zónában is 
szerel fel automatákat, információs táblákat, 
illetve megjelöli a fizetős parkolási terület 
határait. A parkolókártyák kiváltásával kap
csolatban munkaidőben, 7 órától 15.30ig 
lehet érdeklődni a 031562 22 12 és a 0918
707 150 telefonszámokon.        (l)
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55 évvel ezelőtt érettségiztünk

Megalakulásának 140. évfordulóját 
ünnepelte a tejfalusi önkéntes tűzoltóság

Klatovyban tartottak bemutatót 
a somorjai önkéntes tűzoltók

Az 1968/1969-es tanévben, 
pontosan 55 évvel ezelőtt 
érettségiztünk a somorjai 
gimnáziumban. Az egykori 
3. A és 3. B osztály azóta is 
rendszeresen találkozik, ezt 
sok-sok évvel ezelőtt meg-
ígértük egymásnak, és azóta 
is betartjuk. Idén június else-
jén jött össze a kis társaság.
A legutóbbi érettségi találko
zón szomorúan vettük szám
ba a veszteségeket, néma 
főhajtással adóztunk eltávo
zott tanáraink, diáktársaink 
emlékének. Az egykori tanári 
karból még négy tanárunkat 
tudjuk szeretettel köszönteni 
körünkben: Szamos tanár urat, 

az Asok osztályfőnökét, Csí
kászné Nagy Erzsébet tanár
nőt, Illés Sándort és Székely 
Istvánt.
Emlékeztünk, beszélgettünk, 
jó volt együtt lenni. Kons
tatáltuk, hogy a közösség 
megtartó ereje a mai napig 
működik. Valamit tudott a mi 
jó alma materünk, hiszen a 
mai napig szükségét érezzük, 
hogy tudjunk egymásról. Ezt 
a szép hagyományt igyek
szünk tovább vinni, remény
kedve abban, hogy az utánunk 
jövők is megteszik ugyanezt. A 
következő találkozás reményé
ben vettünk búcsút egymástól.

Domsitzné Czucz Júlia

A Somorjai Önkéntes 
Tűzoltó Testület 16 tagú 
hagyományőrző csoport-
ja képviselte városunkat 
a csehországi Klatovyban 
június 15-én megrendezett, 
12. Történelmi gőzfecsken-
dő-találkozón és versenyen.
Somorja és a csehországi 
Klatovy önkéntes tűzoltó
ságát is 150 éve alapították 
meg. A hagyományőrző tűz
oltórendezvények a város
ban nagyon népszerűek. A 
gyerekek és a felnőttek is 
szívesen nézik meg a kiál
lított történelmi tűzoltó
technikai berendezéseket, 
élvezik az ilyen alkalmakkor 
rendezett bemutatókat és 
felvonulásokat. A gőzgéppel 

működtetett tűzoltófecsken
dők országos bemutatóján 
rekonstruált tűzoltólétrával 
és egy kézi pumpával tartot
tak bemutatót a somorjaiak. 
Nálunk tavaly a zenélő tűz
oltószökőkút bemutatása 
került be a Szlovák Rekordok 
Könyvébe, Klatovyban pedig 
bejegyezték a Cseh Nemzeti 
Rekordok Könyvébe az egy 
helyen egyszerre működte
tett 12 tűzoltó gőzfecskendő 
rekordját.
Tűzoltóink a város önkor
mányzata, valamint Nagy 
Balázs gútori vállalkozó 
és tűzoltó támogatásának 
köszönhetően vehettek részt 
a nagyszabású nemzetközi 
rendezvényen.   (s)

Az 55 évvel ezelőtt érettségizett 3. A osztály                      (Képarchívum)

A fúvósok muzsikájától volt hangos a környék                (Képarchívum)

Tűzvédelmi szakmai bemuta-
tókkal és jubileumi testületi 
üléssel ünnepelte megalaku-
lásának 140. évfordulóját a 
tejfalusi az önkéntes tűzoltó-
ság június 22-én.
A tűzoltószertár környéke már 
déltől a Somorjai Önkéntes 
Tűzoltó Testület Fúvószeneka
rának muzsikájától volt han
gos, sorra érkeztek a vendégek 
és a meghívott baráti testüle
teket képviselő tűzoltóbajtár
sak. A somorjaiak fúvószene
karát Bazso Horváth Zsuzsan
na vezényelte, aki Tibor Mrá
zik vezetőkarnagyot helyette
sítette az ünnepségen. Bölcs 
Marián elnök ünnepi beszé
dében ismertette a szervezet 
történetét, és megemlékezett 
az alapítókról. Az elnök össze
foglalóját követően Orosz Csa
ba polgármester köszöntötte 
az ünneplő tűzoltókat és a 
vendégeket. A polgármesteri 
köszöntő után Berényi József, 
Nagyszombat megye alelnöke, 
majd Fehér Ferenc, a Duna
szerdahelyi Járási Tűzoltó és 
Mentőszolgálat igazgatója 
szólt az egybegyűltekhez. A 
szervezet legutóbbi harminc 
évének tevékenységéről és 
a vezetőség munkájáról, a 
szertár építéséről, valamint a 
tűzoltótechnika korszerűsíté
séről Nagy József önkormány
zati képviselő, a Tejfalubizott
ság vezetője tájékoztatta az 
ünneplőket. Az aktuális előlép
tetések, valamint a jubileumi 

kitüntetések átadását követő
en a helyi temetőbe, a Szent 
Flóriánemlékműhöz vonultak 
a tűzoltók, ahol koszorúzással 
emlékeztek meg elhunyt baj
társaikról. A menetet a fúvós
zenekar muzsikája kísérte, 
Kovács Béla, a helyiek tiszte
letbeli elnöke, az önkéntes tűz
oltóság dunaszerdahelyi járási 
parancsnoka vezényletével.
Több szakmai bemutató és 
egyéb kísérő rendezvény tet
te emlékezetessé az ünnepi 
alkalmat. Először az autós bal
eseteknél használt feszítővá
gó eszközök alkalmazását 
mutatták be, majd a somorjai 
Profiteam gyerek tűzoltó
csoport bemutatóját láthat
ták az érdeklődők. A régi kézi 
pumpával való tűzoltást és ezt 
a történelmi eszközt a pozsony
püspöki önkéntesek mutatták 
be, a közönség soraiból jelent
kezők meg is tapasztalhatták a 
kézi pumpálás nehézségeit. A 
Somorján működő hivatásos 
és önkéntes tűzoltók az autó
tűz oltását és az életmentést 
szemléltető gyakorlattal hívták 
fel a figyelmet az ilyen balesetek 
veszélyeire. A szakmai bemu
tatók sorát a POVA Kinológiai 
Klub gyakorlatozása zárta. A 
szertár klubtermében régi tűz
oltófotókat tekinthettek meg 
az érdeklődők, és bemutatták a 
tejfalusi tűzoltók által szervezett 
dőrejárásokról készült kisfilmet 
is. A hangulatos ünneplés közös 
szórakozásával zárult.               (s)
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Plenáris ülést tartott a városi képviselő-testület
Június 27-én zajlott a városi 
képviselő-testület nyári szü-
nidő előtti utolsó ülése, amely 
során 25 napirendi pont 
került terítékre. Terjedelmi 
okokból írásunkban a legfon-
tosabbakra fókuszálunk.
Az ülésen megjelenteket Orosz 
Csaba polgármester üdvözöl
te, majd a városi fenntartású 
alapiskolák igazgatói tartották 
meg beszámolóikat a június 
végén zárult tanév eredménye
iről. A somorjai tanulók rangos 
hazai és nemzetközi versenye
ken is helyt álltak  hangsúlyoz
ták. Idén a következő végzős 
tanulók vehettek át elismerő 
oklevelet: Domonkos Dávid, a 
Corvin Mátyás Magyar Tanítási 
Nyelvű Alapiskola tanulója sok
oldalú tevékenységéért, vala
mint a tanintézmény és a város 
képviseletéért több tanulmányi 
versenyen, Ráchel Takáčová, 
a Bél Mátyás Alapiskola tanu
lója a szlovák nyelvi olimpiász 
országos döntőjében elért 3. 
helyezésért, Horony Laura 
Emma, a Tejfalusi Alapiskola 
tanulója a Szép magyar beszéd 
verseny országos fordulóján 
elért 6. helyezésért, valamint 
Sofia Šefčíková, a NémethŠa
morínsky István Művészeti 
Alapiskola a regionális és orszá
gos zongoraversenyeken elért 
sikereikért. 

Új rendeleteket fogadtak el
A testület ezt követően elfo
gadta a város 2023as évi 

konszolidált gazdálkodási 
jelentését és a városi főellenőr 
jelentését az idei első negyed
év gazdálkodásáról. Mindkettő 
rámutat, hogy a város teljesíti 
a költségvetési tervezetét és 
pozitív eredményeket ér el.
Az ülés során elfogadott, a fize
tős parkolás rendjét szabályozó 
1/2024 számú önkormányzati 
rendeletről lapunk 1. oldalán 
számolunk be. A testület dön
tött a 2/2024 számú rendelet 
elfogadásáról is, amely a helyi 
műemlékek védelmét célozza. 
Kidolgozói szerint „a város érté
kei közé a város történelméhez 
és nevezetes személyiségeihez 
fűződő épített és ingó örökség, 
a természet és az ember által 
közösen létrehozott örökség, 
történelmi események, utcák 
nevei, földrajzi nevek és dűlőne

vek tartoznak. A város értékei
nek összességét olyan jelentős 
történelmi, társadalmi, tájépí
tészeti, urbanisztikai, építésze
ti, tudományos, műszaki, kép
zőművészeti vagy iparművé
szeti értékek alkotják, amelyek 
egyedi vagy területi védettséget 
igényelnek.“ A tervezet mellék
lete ezeket tételesen felsorolja, 
a lista bővíthető lesz. A testület 
a rendelet elfogadását egyhan
gúlag támogatta.

Több fejlesztés kapott 
zöld utat

Az ülés további részében a 
képviselőtestület megvitat
ta, majd elfogadta a 3/2024 
számú, a városi fenntartású 
iskolákban és oktatási intéz
ményekben fizetendő hozzá
járulás és részleges költségté

rítés mértékéről szóló rende
lettervezetet.
„A 2023 decemberében elfo
gadott rendelet aktualizálás
ra szorult, ennek javaslatát 
a művészeti alapiskola veze
tése terjesztette be a szülők 
által térítendő illetékek szétí
rásának egyszerűsítése céljá
ból. A hozzájárulás nagysága 
nem változik, a felnőttképzés
re vonatkozó illeték kivételé
vel” – vezette fel Veres Gábor 
alpolgármester, az oktatási 
szakbizottság elnöke.
Ezt követően ingatlanok érté
kesítéséről, bérbeadásáról 
és átruházásáról határozott 
a képviselőtestület; ezek 
tárgya az estek többségé
ben olyan területek átvétele 
a beruházóktól, amelyek a 
jövőben közterületként szol
gálnak majd. A testület jóvá
hagyta a somorjai teniszklub 
hosszú távú ingatlanbérletre 
vonatkozó kérelmét is, amely 
lehetővé teszi, hogy a Pom
lé parkerdő mellett fedett 
teniszcsarnok épülhessen.
Az utolsó napirendi pontok 
egyikeként a képviselők tit
kos szavazással döntöttek 
a Zalabai Zsigmon Városi 
Könyvtár igazgatójának sze
mélyéről. Az intézményt a 
jövőben Pirk Ilona igazgat
ja majd, aki teljes bizalmat 
kapott.
Somorja képviselőtestüle
te legközelebb szeptember 
19én ülésezik.                       (l)

Szállásadók figyelmébe – 
továbbra is életben van 

a bejelentési kötelezettség
A Somorjai Városi Hivatal gazdasági osztálya értesíti lako

sainkat, hogy a helyi adókról és a települési hulladék és épí
tésibontási törmelék után fizetendő díjról szóló 582/2004 
sz. törvény és a helyi adókról szóló Somorja Város 9/2023 
sz. ÁKÉR 10 § értelmében az adóalany  a szállásadó, aki 

átmeneti szálláshelyszolgáltatást biztosít ellenérték fejében 
fizikai személynek (lakóházban, családi házban, többfunk
ciós építményben, turistaházban, hétvégi házban) a helyi 
önkormányzatnál legkésőbb az ellenérték fejében történő 

átmeneti szálláshelyszolgáltatás kezdetének napján köteles 
bejelenteni. Űrlap az átmeneti szálláshely bejelentésére a 

városi hivatal 2. emeletének 4. sz. ajtajában kérhető, illetve 
megtalálható a város hivatalos honlapján is.

Óvoda- és iskolaigazgatók 
kinevezése

Három nevelési és oktatási intézmény igazgatói posztjának 
betöltésére írt ki versenypályázatot az elmúlt hónapokban 

városunk önkormányzata. 

A pályázat nyertesei:
Corvin Mátyás Alapiskola: Mészáros Péter

NémethŠamorínsky István Művészeti Alapiskola: Szűcs Irén
Iskola utcai Óvoda: Mészáros Andrea

Mindhármukat 2024. július 1jén iktatták be tisztségükbe.

A városvezetés is gratulált az iskolásoknak                     (Képarchívum)
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A holokauszt áldozataira emlékeztünk
A városból haláltáborokba hurcolt zsi-
dókra emlékeztek a somorjaiak június 
16-án. A Fő utcai holokauszt-emlékmű-
nél rendezett megemlékezésen jelen 
voltak az önkormányzat képviselői, az 
Amerikából és Izraelből érkezett ven-
dégek, valamint a somorjai gimnáziu-
mok diákjai.
A megjelenteket Pálinkás Évi önkormány
zati képviselő üdvözölte, majd Veres 
Gábor alpolgármester szólt a jelenlevők
höz. „Amikor a holokauszt áldozataira 
emlékezünk, jussanak eszünkbe a legvéd
telenebbek, legártatlanabbak is. Jusson 
eszünkbe a megannyi somorjai áldozat, 
akik nevét a helyi anyakönyvi bejegyzések 
őrzik. A soksok kihunyt mécses mind egy 
letűnt élet – megannyi idejekorán felnövő, 
megnyomorodott és elárvult gyermek. 
Soha ne feledjük, híven őrizzük emlékü
ket” – fogalmazott az alpolgármester, aki 
beszélt arról is, hogy a helyi zsidóság kál
váriáját leginkább a somorjai születésű, 
egy évvel ezelőtt, 92 évesen elhunyt holo
kauszttúlélőnek, Livia BittonJacksonnak, 
azaz Elli L. Friedmannak sikerült feltárnia 
és dokumentálnia, aki önéletrajzi ihletésű 
regényében leírja, miként váltotta a váro
sunkban töltött gyermek és kamaszkor 
gondtalanságát az értelmetlen rendsza
bályok sokasága, az igazságtalan megkü
lönböztetés és megszégyenülés. 
Kissné Kulacs Gertrúd két zsidó orvosra, 
Wolf Jenőre és Tauber Júliára emlékezve 
elmondta: bár 1944ben már eltiltották 
őket az orvosi praxistól, fogadták és ellát
ták őt, amikor sérülést szenvedett. „Nem 
azt nézték, fogadhatnake beteget, hanem 
a kilencéves gyereket látták, akinek segít
ségre volt szüksége. Életre szóló leckét 
adtak abból, hogy mit jelent embernek 

lenni és embernek maradni a megpróbál
tatások idején” – fogalmazott.
Blau Kornél, 7 éves, Blau Pál, 5 éves, Blau 
György, 3 éves, Blau Márta, 1 éves – csak 
néhány somorjai gyerek azok közül, akiket 
családjukkal együtt vagonokba tereltek és 
megsemmisítő táborokba vittek 80 évvel 
ezelőtt, 1944ben. A gimnáziumok diák
jai felolvasták a mintegy 500, Somorjáról 
elhurcolt zsidó lakos nevét. Közülük mind
össze harminckét gyerek és négy felnőtt 
tért vissza.
Az Izraelből érkezett Hanan Geffen 
tábornok is szólt az emlékezőkhöz.
„Itt születtem, és magyar az anyanyel
vem, bár egyre nehezebben beszélem. 
Szeretném megköszönni a folyama
tos erőfeszítéseket, amelyeket a zsidó 
közösség történetének összegyűjtésé
ért és dokumentálásáért, valamint a 
nyolcvan évvel ezelőtt deportált zsidó 
közösség szörnyű sorsának nyomon 

követéséért kifejtenek. Számunkra, a 
holokauszttúlélők második és harmadik 
generációja számára ez azt jelenti, hogy 
újra kapcsolódhatunk a gyökereinkhez. 
Külön köszönet Ján Heverának és Mez
zey Mártának a zsidó közösség történe
tének dokumentálásáért és kutatásáért” 
– mondta.
A megemlékezés végén imát mondtak az 
áldozatokért, majd az emlékművön elhe
lyezték az emlékezés köveit. A rendezvény 
a Korona udvarában ért véget, ahol a Sama
ria Klezmer Band zenélt.
A megemlékezést megelőzően, június 
14én somorjai holokauszttúlélők Izrael
ben élő leszármazottai látogattak a város
házára. A három vendéget Veres Gábor 
alpolgármester, Pálinkás Évi önkormányzati 
képviselő és Mezey Márta anyakönyvveze
tő fogadta, Ján Hevera, a somorjai és tejfa
lusi zsidó temető gondnoka kísérete el őket.
„Hogy mi történt a haláltáborokban, arról 
hallgattak az elődeink. Csak nagyon idős 
korukban beszéltek nekünk arról, ami 
velük történt. Somorjáról viszont örömmel 
meséltek, hiszen ez volt az otthonuk, jól 
érezték itt magukat. Amikor ide készül
tünk, Izraelben több rokonunk, ismerősünk 
rácsodálkozott, hogy Somorján, ahol már 
nem él zsidó közösség, emlékművet állítot
tak az elhurcoltaknak, rendbe tették a zsi
dó temetőket és a siratóházat, és minden 
évben megemlékeznek róluk. Hihetetlen, és 
tiszteletre méltó munka, amit önök végez
tek” – mondta az egyik izraeli vendég.
Veres Gábor alpolgármester arról beszélt, 
mennyire fontos, hogy a 20. század dere
kán történtek ne merüljenek feledésbe. 
„Igyekszünk a somorjai iskolásoknak is 
megmutatni ezeket az emlékhelyeket, előa
dásokat tartunk nekik, hogy lássák: hová 
vezet a féktelen gyűlölet” – mondta.    (k)Somorjai holokauszt-túlélők leszármazottjainak látogatása a városházán      (Képarchívum)

Az emlékművön elhelyezték az emlékezés köveit
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Bodó Éva alkotásai a Koronában

SamariaJAZZ – hetedszer

Vandálok garázdálkodnak a Pomléban, 
a lakosok segítségét kéri a rendőrség

Önálló kiállítással mutatko-
zott be Bodó Éva képzőmű-
vész. Több ausztriai, cseh-
országi, olaszországi, illet-
ve, hazai, csoportos vagy 
egyéni kiállítást követően 
itthon, Somorján is bemu-
tatja alkotásait.
A paulánus kolostor, azaz a 
Korona dísztermében június 
4én megnyílt kiállítás kurátora, 
Havran Kati felhívta a figyel
met a tárlat különlegességére. 
Hangsúlyozta, hogy az érdek
lődők nem csupán az elkészült 
munkát láthatják, hanem nyo
mon követhetik az alkotás szü
letésének valamennyi állomá
sát, fázisát, a téma megtalálá
sától a fotózáson, a skiccelésen 
vagy a digitalizáláson keresztül 
a munka befejezéséig.
Bodó Éva tehetségét már kisis

kolás korában felfedezte Skriba 
Pál, a helyi művészeti alapisko
la legendás rajztanára, de csak 
több kitérőt követően jutott el 
a művészi pályáig, a Pozsonyi 
Képzőművészeti Egyetemre, 
ahol Ivan Csudai professzor 
tanítványa lett.
Művészi témakeresését jelen
tősen befolyásolta Anna Bea
ta Háblová cseh urbanista 
műépítész, akinek hatására 
elkezdett foglalkozni az üre
sen álló, lelakott és elhanyagolt 
építményekkel, kihasználat
lan területekkel, tárgyakkal. 
Ezeknek az objektumoknak a 
különleges láttatása, felújításuk, 
újrahasznosításuk került mun
kája fókuszába. Bodó Éva alko
tásaiban igyekszik felbontani, 
megtörni a geometriai szabá
lyosságot. Különleges érzékkel 

mutat rá a természet rendjé
be érzéketlenül beavatkozó 
emberi tevékenységre. Somor
ján kiállított alkotásai mellett 
szándékosan nem tünteti fel a 
helyszíneket. Közreműködésre 
hívja a tárlat látogatóit, akik egy 

QRkód beolvasása után virtuá
lisan megtalálhatják az eredeti 
helyszíneket.
Az érdekes kiállítás augusztus 
első feléig tekinthető meg az 
egykori kolostor földszinti dísz
termében.                 (s)

Hetedik alkalommal szer-
vezték meg városunkban a 
SamariaJAZZ fesztivált. A 
kétnapos dzsesszfesztivál 
fellépői kiváló hangulatot 
teremtettek a Mozi Club 
udvarának színpadán, júni-
us 21-én és 22-én.
A fesztivál egy tavaly ala
kult formáció, az Intergeese 
koncertjével indult. Ők a 
2024es évi Jazz Schow
case díjazottjai, és egyik 
nyereményük az volt, hogy 
felléphettek a Samaria
JAZZ rendezvényén, ami jól 
mutatja a fesztivál rangját. 
A fiatal cimbalmos, nagy
bőgős és dobos alkotta trió 
muzsikájában igyekszik 
keverni a műfajokat, fesze
getik a zenei határokat, de 
még a népzene világába 
is elkalandoznak. Őket a 
Barabás Lőrinc zeneszerző, 
trombitás vezette Quartet 
követte. Barabás és zenész
társai, a billentyűs Premecz 
Mátyás és Ajtai Péter 
bőgős, valamint az ütős
hangszereken játszó Klausz 
Ádám ezúttal is a neoklasz
szikus és az elektronikus 
dzsessz határán egyensú

lyozó muzsikájukkal vará
zsolták el a közönséget.
A rendezvény második nap
ján a magyarországi, hazai 
és osztrák zenészek mellett 
Alan Bartuš losonci szár
mazású fiatal zeneszerző 
és billentyűs is színpadra 
lépett. Az Oláh Dezső Trió 
a magyar népzene kin
csestárát nyitotta meg, és 
Kodály Zoltán gyűjtései
nek 21. századi reflexióival 
tűzdelt zenei utazásra vitte 
a közönséget. A fesztivál 
záróakkordjaként az Alan 
Bartuš Trió bűvölte el zené
jével a hallgatóságot. A 
huszonéves zongoraművész 
édesapja, Štefan Pišta Bar
tuš nagybőgős, valamint az 
osztrák Clemens Marktl ütős 
mutatta be sajátos zenei 
ötleteit és az improvizáci
óknak is teret adó kompo
zícióit.
A fesztivált a 2010es évek 
vége óta rendezik meg, és 
mára nemzetközi szinten 
és szakmai körökben is elis
mert lett. A legnevesebb 
muzsikusok is szívesen lép
nek fel a somorjai Samaria
JAZZ fesztiválon.          (s)

Az utóbbi hónapokban soroza-
tos rongálásnak vannak kitéve 
a Pomlé parkerdőn keresztül 
vezető kerékpárút melletti 
pihenőhely berendezései.
A vandálok először az ott kihe
lyezett beton kukát döntöt
ték fel, mióta ezt az Area Kft. 
masszívan rögzítette, azóta 
többször felgyújtották a tar
talmát, lángra kaptak a közel
ben álló fák is. Egy hónappal 
ezelőtt letépték a talapzatáról 
a kerékpárok javítására szol
gáló szerkezetet. Miután ezt 

is rögzítették, a napokban a 
betontalapzattal együtt kifor
dították a földből. Feltételez
hető, hogy az esetek többsége 
ugyanannak a társaságnak a 
számlájára írható.
Arra kérjük önöket, hogy ha 
információval rendelkeznek az 
elkövetők kilétéről vagy egyéb 
körülményekről, osszák meg 
azt a Somorjai Városi Rendőr
séggel a 031562 32 70 tele
fonszámon vagy értesítsék a 
városi hivatalt az info@samo
rin.sk email címen.          (svr)

Komoly anyagi károkat okoznak a rongálással              (Képarchívum)

Augusztus első feléig tekinthető meg a kiállítás           (Képarchívum)
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Zenei napok a Korona udvarában

Júliusban: ismét 
roma kulturális fesztivál

Az elmúlt hónap utolsó hét-
végéjén rendezték meg a 11. 
Korona Udvar Zenei Napo-
kat. A gazdag zenei kínálat-
ból kiemelkedett a többféle 
zenei stílust, számos hazai és 
külföldi előadóművészt fel-
vonultató, háromnapos, két 
helyszínen zajló zeneünnep.
A művelődési központ szín
háztermében a Brémai Ifjúsá
gi Szimfonikus Zenekar adott 
koncertet, majd a kolostor 
udvarán követték egymást a 
produkciók. A díszteremben 
Szűcs Gábor képzőművész 
gyűjteményes kiállítását lát
hatták az érdeklődők, és az 
esti koncerteket kísérő fény
festésről is ő gondoskodott. A 
Bokros Ranch képzőművészeti 
alkotótábor gyűjteményéből 
Szűcs által összeválogatott 
alkotások között hazai kép
zőművészek munkái, valamint 
osztrák, erdélyi, magyaror
szági és iráni művészek alko

tásait is megcsodálhatták az 
érdeklődők. A koncertek sorát 
a hazai formáció, a Harmonia 
Classica Kamarazenekar nyi
totta meg. Őket az IS Quartet 
követte, a legnagyobb közön
ségsikert pedig a KollárKle
mencz Kamarazenekar arat
ta, és a Blues Brothers&Soul 
Sisters muzsikáját is nagyon 
élvezte a közönség. A Somor
jai Madách Imre Gimnázium 
diákjaiból alakult Hétután 
zenekar koncertjén is nagyon 
jó volt a hangulat. A Samaria 
Klezmer Band koncertjét vas
tapssal jutalmazta a közönség, 
és a Sonny and His Wild Cows 
ötveneshatvanas évek zenei 
világát idéző koncertje is emlé
kezetes marad.
Már több mint tíz éve annak, 
hogy a művelődési központ 
Domsitz Tibor igazgató által 
vezetett csapata a kolostor 
akkor még romos udvarán útjá
ra indította a Korona Udvar 

Zenei Napok elnevezésű 
rendezvényt. Az azóta eltelt 
évtized sikeres pályázatainak 
köszönhetően nem csupán az 
udvart, hanem a történelmi 
épület több termét is sikerült 
felújítani, amelyekben azóta 
fesztiválokat és ünnepi ren
dezvényeket szerveznek. A 

művelődési központ szerve
zőcsapata és a technikusok 
is jelesre vizsgáztak az idei 
fesztiválon. Az önkormányzat 
és a Kultminor támogatásá
nak köszönhetően a Korona 
Udvar Zenei Napok minden 
rendezvényére ingyenes volt 
a belépés.         (s)

Huszadik alkalommal rendezi 
meg július 20-án, szomba-
ton a Pierdo Polgári Társulás 
a Gyere táncolj, cigánylány! 
elnevezésű roma kulturális 
fesztivált a Fő téren.
Az első rendezvényt Sipos 
Károly szervezte meg húsz 
évvel ezelőtt. Sipos Károly 
fiatalon elhunyt, de ha láthat
ná, büszke lenne arra, meny
nyit fejlődött a rendezvény az 
utóbbi évtizedben, amióta a 
Pierdo Polgári Társulás, azaz 
Rigó Sándor, és lelkes kis csa
pata rendezni az eseményt. 
Idén újra sok hazai fellépőnek 

tapsolhat a közönség, de kül
földi vendég is lesz. A rendez
vényre kilátogató érdeklődők 
Tubi és barátja, Peter jóvol
tából roma képzőművészek 
munkáit is megtekinthetik, 
valamint roma írók kötetei
ből, illetve roma tematikájú 
könyvekből nyílik kiállítás. A 
fesztiválzáró zenés buliban a 
Tosi Band muzsikál, és mivel 
lesz sok finom enni és inni
való is, nem maradnak éhen 
a fesztiválozók. A rendezvény 
plakátját a pontos program
mal lapunk hirdetési mellék
letében közöljük.                (s)

A jó hangulatról idén is neves előadók gondoskodnak
         (Fotó: Szinghoffer Mátyás)

A városi könyvtár nyári 
nyitvatartása

Felhívjuk az olvasóközönség figyelmét, 
hogy a Zalabai Zsigmond Városi Könyvtár 
2024. július 1-je és augusztus 31-e között 

a következő nyitvatartás alapján üzemel:

hétfő: 13.00 - 16.00
kedd: 9.00 - 12.00, 13.00 - 16.00

szerda: 9.00 - 12.00, 13.00 - 18.00
csütörtök: 9.00 - 12.00, 13.00 - 16.00

péntek: 13.00 - 16.00
szombat: zárva

2024. augusztus 19-étől 30-áig 
a városi könyvtár zárva tart.

Megértésüket köszönjük.

A legnagyobb sikert a Kollár-Klemencz Kamarazenekar aratta 
(Képarchívum)
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Vannak vidékek – bemutatta új műsorát a Csalló Néptáncegyüttes
Június 8-án mutatta be új 
műsorát a Csalló. A műsor 
címét Kányádi Sándor csodás 
versciklusa, a Vannak vidé-
kek ihlette, hisz az együttes 
számára nagyon kedves vidé-
kek táncait, zenéjét, kultúrá-
ját idézték meg a színpadon.
Az együttes 1977ben alakult, 
és nagyon korán a felvidéki 
magyarság egyik legmegha
tározóbb néptáncegyüttesévé 
vált. 2019ben, egy nemzedék
váltást követően Nagy Myrtil 
és Madocsai Imre vette át a 
csoport vezetését, és azóta 
ismét sikert sikerre halmoz
nak. A színpadon 18 pár tán
cost – az utánpótlást képező 
ifi csoport és a Csalló táncosait 
– láthatott a közönség. Olyan 
fiatalokat, akik érettségire és 
egyetemi felvételikre, vizsgák
ra készülés, szakdolgozatírás, 
államvizsgák, munka mel
lett is találnak időt arra, hogy 

igazi csodát hozzanak létre 
közösen. Kétévente jelentke
zik új műsorral az együttes. A 
bemutatót nagyon hosszú és 
intenzív felkészülés előzi meg. 
A táncosok kétszer próbálnak 
hetente, hétvégi közös próbá

kon készülnek az új műsorra, 
tanulják az új koreográfiákat. 
Közben készültek az új vise
letek, a zenék, folyt a háttér
munka. A mostani bemuta
tó kétévnyi kemény munka 
eredménye. Az estét a Tavasz 
című kompozíció nyitot
ta, mely a Zoboralja tavaszi 
ünnepkörének egy szeletét 
– ráolvasó, termést és bősé
get varázsló, télűző mágikus 
szokások és táncok – jele
nítette meg. A Honti igricek 
című, Ipoly menti táncokat 
feldolgozó koreográfiát Móra 
Ferenc azonos című elbe
szélése ihlette, amikor 1910. 
november 13án, Ipolyságon 
kanásztülök és dudaversenyt 
rendeztek, melyen Bartók 
Béla komoly népzenei anyagot 
gyűjtött, és adott át az utókor
nak. Ebben a felvidéki blokk
ban működött közre a Nagy 
Csali is, mely Dóczé Mónika 
és Reicher Richárd vezetésé

vel Magyarbőd csodás táncait 
vitte színpadra.
Ezt követően ÉszakMező
ség vidékeire barangolhatott 
a közönség, konkrétan Vajda
kamarásra, Magyarszovátra, 
Ördöngösfüzesre és Bonchidára, 
ahová ősszel látogatott el a cso
port. E falvaknak nemcsak a tán
cai és zenéje, dalai gyönyörűek, 
hanem maga a táj is, az ott élő 
embereket pedig nagyon meg
kedvelték a Csalló tagjai.
A műsorban a Pósfa Zenekar – 
Iván Péter hegedűn, Iván András 
brácsán, Iván Zoltán fúvósokon, 
Álló István nagybőgőn, Kuti Sán
dor cimbalmon – játszott rima
kokovai szlovák, és csallóközi 
dallamokat.
A Csalló nem működhetne 
támogatók nélkül, ezért meg
köszönte az anyagi segítséget 
Somorja önkormányzatának, a 
Kisebbségi Kulturális Alapnak, a 
Csoóri Sándor Alapnak, a Beth
len Gábor Alapnak.             (nm) 

Soha el nem múló fádalommal emlékezünk július 25én, 
halálnak 10. évfordulóján a drága férjre, édesapára 

és nagypapára, FITUŠ LÁSZLÓRA.
Emléked örökre szívünkben marad.

„Lelked, mint fehér galamb, 
csendesen messzire szállt,

hiába keresünk, könnyes szemünk 
már többé nem talál.

De tudjuk, hogy a csillagok közt 
a legfényesebb Te vagy,

utat mutatsz, mert szívünkben
 örökre itt maradsz.“

MEGEMLÉKEZÉS Sakkcsaták a moziban
A koncerteken és kulturális 
rendezvényeken kívül szer-
dánként sakkestet is szervez-
nek a Mozi Clubban.
Mezey László és Rímeš Péter 
vezetésével hívták életre újra 
városunkban a sakk szerel
meseinek baráti körét. Szer
da esténként rendszeresen 
találkozik 1315 ember a kávé
zóban, és 19 órától záróráig 
komoly csatákat vívnak. A fia
talokhoz nagy örömmel csat

lakoztak az idősebb korosztály 
sakkozói, pl. ifj. Hecht Péter, 
Rigó János, vagy a több mint 
80 éves Cibulka Vladimír nem
zetközi mester is. Az egyelőre 
baráti körként létező társaság 
a közeljövőben hivatalosan 
bejegyzett polgári társulás
ként vagy sportklubként sze
retné folytatni tevékenységét. 
A szervezők addig is várják a 
sakkozni vágyók jelentkezését 
a Mozi Clubban.   (s)

A bemutató kétévnyi kemény munka eredménye                (Csicsmann Róbert felvétele)

Érettségire, felvételire készülés közben is próbáltak a táncosok
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„A kíváncsiság vitt rá, hogy megtanuljak gitárt javítani” 
(Képarchívum)

A The Butchers koncertjén 

PORTRÉ

Fókuszban: Johnny, a gitárdoki
Muzeológus, városatya, zenész 
– s ha mindez így nem volna 
elég, újabban sikeres gitár-
javítóként is számon tartja a 
szakma. Ő Hushegyi János, 
a somorjai képviselő-testület 
egyik legifjabb tagja.
Pozsonyban született, majd 
élete első öt évét a ligetfa
lui betondzsungelben élte le. 
Innen költözött szüleivel és 
ikertestvérével, Andrással, 
valamint nővérével Somorjá
ra. Iskoláit is itt végezte, majd 
az érettségi után a pozsonyi 
Comenius Egyetemen tanult 
muzeológia szakon. Nyitrán 
szerzett magiszteri titulust, 
majd Pozsonyban „kisdokto
rit”. Jelenleg a Szenci Városi 
Múzeumban dolgozik muzeo
lógusként.

A szakma bűvöletében
„Mindig is érdekelt a kultúra 
és vonzónak tűnt a muzeoló
gia szak – mondja. – Igazából 
egy teljesen új világ tárult fel 
előttem, amikor belecsöppen
tem. Egy múzeum ugyanis a 
kiállításokon kívül még sok 
mindent kínál, például kuta
tóintézmény is. Egy nagyon 
sokszínű, összetett világ, s az 
ember, ha belemerül, sok min
dent vállalnia kell. Kiváltképp 
érvényes ez a kisebb városi 
múzeumok esetében – kiállí
tásokat készít elő, látogatókat 
kísér és még sorolhatnám. 
Munkahelyemen hozzám tar
tozik a tűzoltómúzeum. Mikor 
odakerültem, feladatul kap
tam, hogy kutassam és dol

gozzam fel a Szenci Önkéntes 
Tűzoltó Egylet történetét. Ez 
egy nagy projekt volt, melyért 
azóta is én felelek, s amelyet 
teljességgel a sajátomnak 
érzek.”

Nyitni az új felé
„Amikor a legutóbbi önkor
mányzati választások előtt 
megszólítottak, hogy jelöl
tessem magam önkormány
zati képviselőnek, örömmel 
mondtam igent. Elsősorban 
azért, mert ez teljesen új lehe
tőség volt számomra, amelyen 
keresztül megismerhettem a 
város működését. A kulturá
lis és idegenforgalmi szakbi
zottság tagja lettem, utóbbi
val kidolgoztunk egy rende
letjavaslatot, amelyet június 
végén volt fogadtak el. Célja 
a műemlékvédelem megvaló
sítása helyi szinten. Pontosan 
leírja, melyek azok a műemlé
kek, amelyek nem szerepelnek 
az országos műemlékvédelmi 
hatóság nemzeti műemléklis
táján, ám számunkra fontosak, 
megőrzésre méltók. Nagyon 
sok segítséget kaptam hozzá 
Mirka Hargašovától, a városi 
hivatal munkatársától, akinek 
ez úton is köszönöm. Fontos, 
hogy védjük a helyi értékeket, 
s az utókor is megismerje őket” 
– árulta el az önkormányzati 
munka kapcsán.

Friss hús a zenei piacon
Hushegyi János, vagy innen
től inkább Johnny, tizenöt 
éves korában kezdett gitározni 

– csakúgy, mint fivére, And
rás. A zene iránti szenvedély 
mindkettejüknél megmaradt, 
ezért tizenkét évvel ezelőtt 
megalapították a The But
chers együttest.
„Sok zenekarban megfordul
tam, mások mellett játszot
tam Mayer Józseffel és Méry 
Rebekával is, és nagyon sokat 
adtak ezek a projektek. Arra 
voltak jók, hogy valamerre el 
tudjak indulni. Megfordultam a 
fővárosi zenei berkekben is, ám 
ott nehéz labdába rúgni, mivel 
nagyon sok az előadó, zenekar. 
Amikor az ilyen jellegű pró
bálkozásaimat nem koronázta 
siker, s a testvérem zeneka
ra is feloszlott, életre hívtuk a 
The Butcherst. Bluesrockot 
játszottunk, és sok neves fesz
tiválra eljutottunk – például 
a pozsonyi Living Bluesra, 
majd kétszer a Topfestre, a 
lengyelországi Suwałki Blues 
Festivalra, illetve nagyon sok 
magyarországi és csehországi 
helyszínre is. Közben CDink 
jelentek meg. Hat év után úgy 
éreztük, megérett az idő a stí
lusváltásra. Legutóbbi dup
la albumunkról már reszelős 
hangzású stoner rock köszön 
vissza. Mindez nem volt terve
zett, ösztönösen jött, zsigerből” 
– vallja.

Gitárok titkainak tudója
Akinek hangszere van otthon, 
jól tudja, hogy olykor a leg

jobb darab is javításra szorul. 
„Volt otthon legalább tíz gitárom, 
a fivéremnek nagyjából ugyan
annyi, s ezeket folyamatosan 
bütyköltük – főleg az elektroni
kát, ám az érintők, a fogólap javí
tása már komolyabb munka, azt 
általában szakemberekre bíztuk. 
Mígnem a kíváncsiságtól hajtva 
egyszer úgy döntöttem, meg
tanulom azt is. Szlovákiában 
ilyen irányú képzés nincs, ezért 
privát kapcsolatok útján indul
tam el. Nagyon sokat segített 
Norbi a gútai G&V Guitarstól, 
aki irányba állított, milyen vide
ókat nézzek meg, milyen buk
tatókra figyeljek. Eleinte a saját 
gitárjaimon dolgoztam, de négy 
éve már másoknak, ismerő
söknek is dolgozom. Ha értesz 
ilyesmihez, annak a szakmában 
nagyon gyorsan híre megy. Sok 
mindent láttam négy év alatt – 
jó hangszereket ritkán, olcsó és 
gyengébb minőségűeket annál 
többet. Dolgoztam nagyon öreg 
hangszerekkel is, meg olyanok
kal, amelyeket valaki már kez
dett megbuherálni, de feladta. 
Az a legjobb ebben, amikor egy 
olcsó gitárból valami játszha
tót tudok kihozni, életet lehelek 
bele. A fivéremmel közösen The 
Butcher Brothers címen most 
már van egy YouTubecsator
nánk, amelyen gitárjavító taná
csokat teszünk közzé. Hadd 
legyen ez a tudás mindenkié” 
– teszi hozzá, mintegy zárszó 
gyanánt.                     (l)
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Két keréken Drezdából Somorjára
Dobos Lászlót sokan ismerik, mint a 
somorjai Deep Voice együttes dobosát, 
vagy az egykori Monarchia vinotéka 
vezetőjét. Azt azonban már kevesebben 
tudják róla, hogy aktív vívóedző, és hogy 
barátainak már 15 éve minden tavasszal, 
és néha ősszel is kerékpártúrát szervez.
Az első évek csillagtúrái után hagyomány
nyá vált a biciklipakkos, kisérőautó nélküli 
túra. Idén egy 10 fős – főként somorjaiak
ból, vagy a városhoz kötődő emberekből, 
jó barátokból álló – csoport kerekezett 
Laci szervezésében Drezdából Somorjá
ra. A nagyrészt Csehországon keresztül 
vezető útvonalat a csapat alapító tagja, a 
Pelhřímovból származó, a csallóközi Csi
csóra nősült Milan Hostomský készítette 
elő, aki, amióta itt él, nagyon szépen meg
tanult magyarul.

Drezda arcai
A közel 600 kmes túra 8 napig tartott. 
Már az első napon komoly logisztikai kihí
vással néztünk szembe. Mivel a nemzetkö
zi expresszvonatok nem vesznek fel ennyi 
biciklit egyszerre, két csoportban, prágai 
átszállással jutottunk el Drezdába, ahol 
egy, az Elbán horgonyzó hajó kajütjeiben 
volt a szállásunk. A megérkezés estéjén 
megcsodáltuk az óvárost, a háború után 
felújított műemlékeket, belekóstoltunk egy 
éppen akkor zajló utcai fesztivál hangula
tába, és persze a helyi sörökbe. Másnap az 
Elba völgyében biciklizünk, megcsodálva a 
tájba illeszkedő villákat, házakat és színes 
kerteket. Majd egy kishajóval átkeltünk a 
cseh oldalra, és bebicikliztük a „České Švý
carsko” szerpentines útjait.

A cseh vidék hangulata
Este a kokoříni völgyben, egy kisvendéglő
ben várt bennünket a finom vacsora.  A túra 

során napi 90–100 kmt kerekezett le a 
csapat. Az összeszokott gárda általában 
korán, már 8 után útnak indult, hogy az 
út felét délig megtegye. Persze, gyakran 
tartottunk pihenőt, főleg ha útba esett 
egyegy jó helyi cseh sört kínáló „hospo
da”. Ebéd és vacsoraidőben végigkóstol
tuk a cseh konyha remekeit. A túra rész
vevői összeszokott csapatot alkotnak, 
az évek során barátságok alakultak ki, 
ami garancia a jó hangulatra, és persze 
segítjük egymás a hegyesvölgyes cseh 
terep megterhelőbb szakaszain, vagy 
krízishelyzetekben. Děčín, Jičín, Hradec 
Králové, Olomouc, Kroměríž érintésével 
jutottunk el Otrokovicére. Jó volt körül
nézni, megpihenni ezekben a hangulatos 
városokban.
Defekt miatt szerencsére ezúttal csak 
egyszer kellett megállnia a csapatnak, 
az időjárás azonban nagyon változékony 
volt. Voltak szép napok, de nem volt ritka 
az ellenszél, a zápor, a frontok, ami miatt 
kétszer is vonattal kellett megtenni egy 
szakaszt. A modern csehországi kisvo

natokon, amely bicikliket is szállít, meg
tapasztalhattuk, hogy nyugati szomszé
dunk e téren előttünk jár.

Merre tovább
A túra folyamán már felmerültek ötletek a 
jövő évi túraútvonalra, de döntés még nem 
született. Az utóbbi években emlékezetes 
kirándulásokat tettünk. 2000ben például 
Ágcsernyőtől Párkányig kerekeztünk, 2001
ben a CsehMorvadombság volt az úti cél, 
2002ben Salzburgtól Velencéig, tavaly 
pedig Rijekától Splitig bicikliztünk. A csapat 
legfiatalabb tagja 51, a legidősebb 71 éves, 
és mindenki – Baráth Laci (Pici), Cséfalvay 
Ervin, Dobos László, Farkas Gyula, Fazekas 
Árpád, Hecht Péter, Horváth Zoltán, Hos
tomský Milán, Jávorka Tamás, Szűcs Ervin 
– kellemesen elfáradva, jó érzéssel, feltöl
tődve tért haza Somorjára az idei túra után.

Jávorka Tamás

A csapat Drezdában, az óváros látképével                    (Képarchívum)

Útközben Az első cseh szállásnál 



10 SPORT

Éremeső az Európa-bajnokságon 
– remekeltek a somorjai kajakosok

A KCK Somorja mentette 
meg a szlovák kajak-kenu 
becsületét a június végi juni-
or és U23-as Európa-bajnok-
ságon. A szlovák válogatott 
tagjai négyszer állhattak fel 
a dobogóra a pozsonyi via-
dalon, ebből háromszor a 
somorjaiak.
Sidó Bianka a K2 500 méte
ren lett bronzérmes Bugár 
Rékával, Lepi Máte a második 
helyezett szlovák kajak négyes 
tagja volt. Gavlider Alex sze
rezte a szlovák küldöttség 
egyetlen érmét az egyéni szá
mokban. A kétszáz méteres 
versenyen harmadikként érke
zett be a célba.
Gavlider Alex pályafutása 
nagyon jól indult. 2021ben ő 
lett Somorja legjobb sporto
lója, de még annak az évnek 
a telén mélypontra került. 
„Gondok voltak a vállammal. 
Fél évet kihagytam, csak foko
zatosan értem utol magam. 
A 2022es és a 2023as év 
sem volt jó. Tavaly késő nyá
ron kijött a lépés az Olimpi
ai reménységek játékon és a 
szlovák bajnokságon. Ekkor 
éreztem, hogy elindultam 
felfelé” – mondta lapunknak 
Alex, aki szerint a júniusi 
siker alapja a téli felkészü
lés volt. „Nem gátolt sem
milyen sérülés abban, hogy 
el tudjam végezni a mun
kát. Nem csak elvégezni, 
hanem fejben is helyt állni. 
Éreztem, hogy jó évet fut
hatok. Sokat segített az is, 
hogy az edzőm, Honti Jenő 
csoportjával Pozsonyban 
is edzettem” – folytatta a 
somorjai srác, aki a juniorok 
200 méteres versenyén kép
viselte Szlovákiát. Az előfu
tamban második lett, majd 
megnyerte a középfutamot. 
„Jó formában voltam, bíztam 
a sikerben. Végül sikerült, 
megszereztem a harmadik 
helyet. Nagyon boldog vol
tam, az eddigi pályafutásom 
legnagyobb sikerét értem el” 
– zárta a még csak 16 éves 

Gavlider Alex, aki még két 
évig versenyezhet a juniorok 
között.

Siker a surranópályán
Lepi Máté számára nem indult 
jól a 2024es év. Vállsérülés 
miatt nem tudta teljes egészé
ben elvégezni a téli felkészü
lést. „Az olaszországi edzőtá
bor sem volt rendben. Eldön
töttem, hogy pontot kell tenni 
a kellemetlen időszak végére. 
Sikerült, három héttel az első 
tesztverseny előtt elmúltak 
a fájdalmaim. Örültem, hogy 
nem vesztettem az erőmből, 
ami megmutatkozott az első 
junior versenyen. Kisebb cso
dának tekinthetők az elért 
eredmények” – mondta a 18 
éves kajakos.
Az előző években a kajak 
négyesben a harmadik helyen 
ült a hajóban. „Az olaszorszá
gi edzőtáborban azonban úgy 
döntöttünk, hogy kihasználjuk 
az erőmet, és az utolsó hely
re ülök a hajóba. Jól sikerült a 
kontinensviadal előtti edző
táborunk, de nem kimondot
tan azzal a céllal mentünk 
az EBre, hogy érmet szerez
zünk. Úgy voltunk vele, hogy 
mindig csak a legközelebbi 
futamra koncentrálunk. Előbb 
negyedikek, majd másodikok 
lettünk. A döntőben az első, 
surranópálya jutott nekünk. 
Beleadtunk mindent. Fentről 
is kaptunk segítséget, jó hát
szelünk volt. Mindent kiadtam 
magamból. Láttam, hogy a 
magyar hajó simán első lett. 
Az én helyemből úgy láttam, 
hogy negyedikötödikek let
tünk. Szoros volt ugyanis a 
befutó. Láttuk az eredmény
jelzőn, hogy melyik hajóknak 
kell menni súlyellenőrzésre. 
Az első négyet hívják, de mi 
nem voltunk ott. Mint kiderült, 
még az előző futam hajóinak a 
rajtszámai voltak feltüntetve. 
Nemsokára aktualizálták az 
adatokat, és megjelent a mi 
hajónk. Óriási, leírhatatlan volt 
az öröm, amikor kiderült, hogy 

másodikok lettünk. Bevallom, 
hosszú percekig rosszul vol
tam. Maximálisan kiadtam 
magamból mindent. Elhagyott 
az adrenalin, nagy hőség volt... 
A verseny utáni éjszaka azon
ban remekül aludtam. Hosszú 
idő után először” – árulta el 
Máté, akinek testvére, az olim
piai ezüstérmes Linka Tibor is 
személyesen szurkolt neki a 
pozsonyi Zemníken.

Az első U23-as érem
Sidó Bianka nagy tervekkel 
vágott neki a 2024es évnek. 
Szeretett volna Szegeden har
colni az olimpiai részvételért. 
„Sajnos, az április végi hazai 
selejtezőverseny nem úgy 
sikerült, ahogy elképzeltem. 
Nem sikerült győznöm. Nem 
tudom, miért nem tudtam 
átvinni a versenybe az kemény 
felkészülést. Egyszerűen az 
nem az én hétvégém volt” 
– árulta el a somorjai lány, 
akinek egy hétig tartott, mire 
feldolgozta a csalódást. „Örül
tem, hogy a világkupán már 

elég szépen mentem. Ezután 
csak az U23as kategóriára 
összpontosítottam.”
Az U23as EB sem indult szá
mára jól. A K1 ezer méteren 
jól alakult számára a verseny, 
de a pálya közepén hínárok 
okoztak számára kellemetlen 
pillanatokat, és végül csak 
ötödik lett. Mint másnap a 
K1 500on is. A kajak kettes 
ötszáz méterén azonban már 
kijött a lépés. Bugár Rékával 
a harmadik helyen jött be a 
célba. „Nagyon szoros volt 
a verseny, a célfotó döntött. 
A negyedik egységet 0,040 
másodperccel előztük meg. 
Nagyon boldogok voltunk. 
Számomra ez az első érem az 
U23as kategóriából, ahol a 
juniorokhoz képest már sokkal 
nagyobb a konkurencia. Bízom 
a jó folytatásban” – zárta Sidó 
Bianka.
Kajakosaink csak pár nap pihe
nőt kaptak, mivel július 17étől a 
bulgáriai Plovdivban a junior és 
U23as világbajnokságon vesz
nek részt.                 Duducz Tibor 

Ünnepség a csónakházban
Mint minden siker után, most is találkoztak a KCK Somor
ja tagjai, támogatói, szurkolói a csölösztői csónakházban. A 
jelenlevőket Tóth Imre klubelnök köszöntötte, majd Orosz 
Csaba polgármester is szólt a sikeres sportolókhoz: Sidó 
Biankához, Lepi Mátéhoz, Gavlider Alexhez és a C1 500 
méteren a középfutamban hetedik helyen végzett Stehlík 
Vivienhez, az edzőkhöz: Honti Jencihez és Sándor Árpád
hoz, valamint a szülőkhöz.
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Jubileumi tenisztorna

Értékes kosárlabdaérmek

Fociünnep Tejfalun

Az olimpia láng Somorján

Idén is megrendezték a 
hagyományos Samaria 
teniszkupát. A sportág sze-
relmesi tizedik alkalommal 
találkoztak a Pomléban, a 
nyitott nyári amatőr tenisz-
tornán, a Samaria Kupán.
„Összesen 24 teniszező ver
senyzett a rekkenő hőségben. 
Remek meccseket láthattak a 
jelenlevők. Néha profi verseny
zőket is megszégyenítő labda
menetekben lehetett gyönyör
ködni” – mondta lapunknak 
Šamko János, a torna főszer

vezője, aki hosszú évekig volt a 
somorjai teniszklub elnöke. Az 
eseményt megtisztelte jelen
létével Orosz Csaba, Somorja 
polgármestere.
„Köszönettel tartozom minden 
támogatónak, aki hozzájárult 
a torna megszervezéséhez. Ez 
egy játék, de gondolatban azok
kal voltunk aznap, akik sajnos 
már nincsenek velünk, fent
ről figyelik az eseményeket a 
somorjai teniszklubban” – zárta 
Šamko János, akinek szívügye a 
Samaria Kupa.             (duc)

Fényes jövő elé néz a női 
kosárlabda városunkban. 
Bizonyították ezt az ifjúsági 
csapatok eredményei.
Diósi Albert edző vezetésével 
az SKK Somorja U13as csapa
ta Rózsahegyen abszolválta a 
döntő tornát. Remekül játszott 
a csapat, és ez az egész idény
re igaz. Összesen 29 találko
zón lépett pályára, s csak egy
szer kapott ki a későbbi bajnok 
Rózsahegytől. Ezüst érem 
került a lányok nyakába. Ürge 
Bianka bekerült a torna legjobb 
csapatába, Miklošits Tamara 
pedig a második legjobb csa
patba. A két említett kosaras 
lány és Pethő Laura meghívást 
kapott a szlovák U14es válo
gatott kassai összetartására.

Az U11esek kosárlabdalázat 
hoztak városunkban. A somor
jai lányoknak köszönhetően 
megtelt a Samaria Sportköz
pont. Csapatunk három győ
zelemmel nyitott a hétvégén, 
majd vereséget szenvedett a 
Besztercebányától. A máso
dik helyért folyó küzdelemben 
mindössze egyetlen kosárral 
maradt alul a CBK Kassától, s 
végül harmadik lett. 
Klára Džuppová lett a somorjai 
csapat legértékesebb játéko
sa. Csölle Hanna három díjat 
is megszerzett. Ő lett a torna 
legeredményesebb játékosa, 
tagja lett a torna legjobb csa
patának, és megszerezte a Te 
vagy a jövő elnevezésű verseny 
különdíját is.             (duc)

A Csallóközi Olimpiai Klubnak 
köszönhetően városunkba is 
megérkezett az olimpiai láng, 
a nyári ötkarikás játékok egyik 
jelképe.
Somorja határánál a városi klu
bok sportolói vették át az olim
piai lángot. A stafétafutásban 
Horváth Attila az STK Somorját, 
Gavlider Alex a KCK Somor
ját, Forgách Nina és Pirk Ákos 
a Somorjai Vívóklubot, Hecht 
Annabell a Somorjai Tenisz
klubot, Kovács Liza a Somorjai 
Kosárlabdaklubot, Horváth Áron 
a Gladiátor Birkózóklubot, és 
Érsek Zoltán a tejfalui focicsapa
tot képviselte. A távot megtette 
Slama Angelika, a somorjai női 
kosárlabdaklub egyik legna

gyobb legendája is, aki ebben az 
évben fejezte be a gazdag pálya
futását.
Az olimpiai lángot stafétafu
tással vitték el a Corvin Mátyás 
alapiskola sportudvarára. Itt az 
alsó tagozatosok és a speciális 
alapiskola tanulói nagy tapssal 
fogadták, és Orosz Csaba pol
gármesternek adták át a lángot, 
aki elindította a hagyományos 
somorjai olimpiai napot.
A Mozgásban a gyerekek klub 
szervezésében ügyességi verse
nyekben mérték össze a tudásu
kat a gyerekek. És hogy kik lettek 
a győztesek? Az összes gyerek, 
akik aktívan részt vettek az olim
pia napon. Mindegyikük nyakába 
különleges érem került.        (duc)

A helyi fociklub megalakulásá-
nak 90. évfordulóját ünnepel-
ték a tejfalusiak.
A megemlékezés után Benovics 
Árpád, a Dunaszerdahelyi Terü
leti Labdarúgó Szövetség elnöke 
kitüntetéseket adott át Hraška 
Józsefnek, Fiedler Jószefnek és 
Csibri Károlynak, a klub jelentős 
képviselőinek, majd a Tejfalu
si TE vezetősége emléklappal 
fejezte ki köszönetét több egy
kori focistának és vezetőnek. 
A jelenlevők egyperces néma 
csenddel, majd vastapssal emlé

keztek meg azokról, akik sokat 
tettek a helyi fociért, és már nin
csenek köztünk, fentről figyelik a 
klubban folyói tevékenységet.
Focimeccseket, ügyességi ver
senyeket rendeztek a sport
pályán, fellépett a Bél Mátyás 
Alapiskola mazsorettcsoportja 
és A Somorjai Önkéntes Tűz
oltó Testület Fúvószeneka
ra, valamint Valaskó Ferenc. 
Finom ételek, italok és zene
szó mellett szórakozhattak az 
ünneplők, majd tűzijátékkal zárul 
az ünneplés.                              (duc)
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Világhy Boglárka Blanka bronzérmet szerzett az EB-n
Óriási sikerrel zárta a Somor-
jai Vívóklub a 2023/2024-
es idényt. Világhy Boglárka 
Blanka bronzérmet szerzett 
az U13-as vívó Európa-baj-
nokságon, amelyet idén még 
Európai Ifjúság Fesztivál 
néven rendeztek meg.
Budapesten, a Testnevelési 
Egyetem Koltai Jenő Sport
csarnokában került sor az U13
as és az U14es korosztály 
első ilyen európai eseményére. 
Huszonöt nemzet 385 fiatalja 
lépett pástra, talán nem túlzás 
azt állítani, hogy a jövő sztár
jai tették meg első lépésüket 
a hivatalos, nagy nemzetközi 
versenyen. Nagy örömünkre 
szolgál, hogy a somorjai vívók 
is letették a névjegyüket Buda
pesten.
„Bevallom, nem volt nagy 
kedvem elutazni az esemény
re. Az idény végén voltunk, 
sokan már elmentek pihenni 
a fárasztó idény után. Buda
pest ugyan nincs messze, de 
hosszú volt az út, mivel dugó
ba kerültünk. De mint utólag 
kiderült, nagyon jó , hogy vív
hattam ezen az eseményen” 
– mondta lapunknak Világhy 
Boglárka Blanka.
A budapesti eseményen 
együtt versenyeztek az U13
as és az U14es vívók. Blanka 
a csoportban megnyerte az 
összes csörtéjét, az egyenes 
kiesési szakaszban legyő

zött egy olasz versenyzőt, 
majd vereséget szenvedett a 
magyar Dankó Écska Emmá
tól. Mint később kiderült, ez 
volt az U13as kategória elő
döntője. „Jól ment a vívás. 
Amikor lejöttem a pástról 
a magyar lány elleni vesz
tes ütközet után, még nem 
tudtam, hogy érmes vagyok. 
Nagyon boldog voltam, amikor 
Józsi bá (Nagy József edző) 
elárulta, hogy bronzérmes 
vagyok. Nagyon örülök, hogy 
az eddigi pályafutásom legna
gyobb sikerénél jelen voltak a 
szüleim is” – árulta el a csal
lóköznádasdi lány, a felbári 
alapiskola tanulója.
A budapesti program több 
pontját, például az eredmény
hirdetést a Testnevelési Egye
tem sportudvarán rendezték 
meg, több olimpiai bajnok 
jelenlétében. Többek között 
Schmitt Pál a Nemzet sporto
lója, kétszeres olimpiai bajnok, 
a Magyar Olimpiai Bizottság 
elnöke, két évig Magyaror
szág köztársasági elnöke is 
ott volt, Blanka is találkozott 
vele. „Az elnök úr kérdezett 
az eddigi pályafutásomról és 
további sok sikert kívánt. Nagy 
megtiszteltetés és motivá
ció volt számomra, hogy egy 
ilyen jelentős személyiséggel 
találkozhattam”  mondta a 
somorjai vívó, akinek a szemé
lyi edzője Forgách Péter.

Blanka elárulta lapunknak, 
ötéves kora óta látogatja a 
vívóedzéseket. Unokatestvé
re csábította el őt a somorjai 
Forgács Oszkár vívópavilonba. 
„Nagyon szeretem a vívást. Bár 
naponta ingáznom kell az edzé
sekre, nagy kedvvel megyek. 
Nem tűzök ki nagy célokat 

magam elé. Lépésről lépés
re szeretnék haladni” – zárta 
Világhy Boglárka Blanka.
Blankán kívül Martina Pošvan
cová összesített versenyben 
tizedik, míg az U14es kategó
riában hetedik lett. Tara Sasin
ková a 36. helyet szerezte meg.                        

Duducz Tibor

Gazdag somorjai focinyár
Korábban uborkaszezon volt 
a nyár a labdarúgásban, de 
ez mára megváltozott. Érvé-
nyes ez a somorjai focira is.
A 2024es év egyik legna
gyobb sporteseménye a lab
darúgó Európabajnokság 
volt. Sok somorjai szurkoló 
látogatott el a németországi 
fociünnepre, A pályán pedig 
a somorjai foci neveltjének 
Bénes Lászlónak szorítot
tunk, aki Szlovákia mezében 
két találkozón, Ukrajna és 
Anglia ellen lépett pályára. 
„Nagyon jó csapatunk volt, 

remek volt a közösség., Egy 
nagy család voltunk. Köszön
jük a támogatást” – mondta a 
25 éves labdarúgó, aki ősztől 
a Bundesliga Iben szereplő 
Union Berlin játékosa lesz.
Szintet lépett Pinte Patrik. A 
másodosztályú Kazincbar
cikáról az NB I újoncához, 
a Nyíregyházához került. 
„Örülök, hogy a Nyíregyháza 
megkeresett, nem is gondol
kodtam sokat a döntésen, 
főleg, hogy egy NBIes klub 
hívott” – nyilatkozta a somor
jai támadó.

Mikuš Rajmi az elmúlt idény
ben hosszú idő után, egy 
sérülést követően remek 
formában tért vissza a csa
patba, és óriási érdemei vol
tak abban, hogy a Karviná 
továbbra is a legfelső cseh 
bajnokságban fog szerepelni. 
A 28 éves somorjai középpá
lyás az új idényben is a csa
pat kulcsembere lesz.
A volt STK neveltje, a 17 
éves Lami Ádám lehetősé
get kapott a DAC felnőtt 
csapatában. A tizenhat éves 
Jenčuš Martin, aki a Duna

szerdahely U16os csapattal 
bajnok lett, profi szerződést 
írt alá a sárgakék klubbal. 
„A szerződés nagy lépés és 
motiváció számomra. Bízom 
benne, hogy jó irányba viszi 
a pályafutásomat, és képes 
leszek kiaknázni a tehetsé
gemet. Ez egy kisebb lépés, 
hosszútávú célom pedig az, 
hogy pályára léphessek az 
Acsapatban, és fokozatosan 
meghatározó tagja legyek 
a DACnak” – jelentette 
ki Martin, a somorjai foci 
neveltje.

Blanka az egykori magyar köztársasági elnökkel és olimpiai érmessel, 
Schmitt Pállal           (Képarchívum)
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Idén ismét a régi formában, azaz 
egy országon belül rendezték meg 
a labdarúgó Európa-bajnokságot. 
2024-ben Németország volt a házi-
gazda.
Duducz Tibor, Somorja önkormányza-
ti képviselője akkreditált újságíróként 
vett részt az eseményen. Az alap-
szakasz hat meccséről tudósította a 
Nemzeti Sportot, a Nemzeti Sport-
rádiót, az Új Szót és a sportolunk.sk 
oldalt. Elmondása alapján Németor-
szág már nem a tíz év előtti Német-
ország... A foci azonban mindezt elfe-
ledtetett.

A németországi fociünnep a remek szurkolók miatt is emlékezetes marad:  
magyarok vonulásáról, a hollandok táncáról, vagy a skótok barátságáról.    (Fotó:mti)

Somorja is jelen volt a stadionokban

Minél tovább, annál több bürokratikus akadállyal 
nehezíti az UEFA az újságírók dolgát.

A 2024-es Európa-bajnokság meccseit gyönyörű stadionokban rendezték meg. 
Sok helyen azonban gondot okozott a pálya talaja.

Felvidékiek is aktívan részt vettek az EB-n. Balról: Fegyveres Zsolt orvos, Novota 
János kapusedző és Bénes László labdarúgó.
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Nem mindegy, hogyan locsoljuk a kertet
Az idei nagyon csapadékos 
május után még csapadé-
kosabb június következett. 
Lényegesebben kevesebbet 
kellett öntöznünk, amivel 
nem kevés időt és pénzt tud-
tunk megspórolni.
A másik nem elhanyagolható 
dolog, hogy a természetes csa
padék jóval kedvezőbb a növé
nyek számára, mint a kútvíz 
vagy a vezetékes víz. Az tiszta 
esővíz ugyanis nem tartalmaz 
kémiai anyagokat, csak enyhén 
mineralizált, melynek köszön
hetően rendkívül lágy, és a növé
nyek is ehhez adaptálódtak.

Aranyat ér, gyűjtsük össze!
Nagyon ritka az ilyen ideális csa
padékellátás, mint az idei május 
és a június, ezért is érvényes a 
mondás: Májusi eső aranyat ér. 
Nálunk a Csallóközben általában 
kevés a csapadék, és az eloszlá
sa sem ideális. Ezért, ha tehetjük, 
gyűjtsük össze az esővizet. A 
kertünk vízigényének részleges 
kiszolgálásához például elegen
dő lehet egy, esetleg több felszí
ni esővízgyűjtő tartály, amelyet 
az ereszcsatornához csatlakoz
tatunk. Az tartályt árnyékos, 
hűvös helyen érdemes elhelyez
ni, ezáltal minimalizálhatjuk a víz 
algásodását. A tartályt szűrővel 
ajánlatos hozzákötni az eresz
csatornához, ezáltal szűrt víz 
kerül bele. Ha valaki nem szeret

né, hogy a gyűjtőtartályok szem 
előtt legyenek, használhat föld 
alatti tartályokat, amelyek jóval 
nagyobb űrtartalmúak lehetnek, 
bár lényegesen drágábbak. Ha a 
tetőről lecsorgó esővizet hasz
nosítjuk, fontos, hogy rendsze
resen tisztítsuk ki az ereszcsa
tornákat, hogy ne legyen annyira 
szennyezett az esővízgyűjtő hor
dóban összegyűjtött víz. 
Az esővízgyűjtő hordó ürítésé
hez alkalmas lehet az alján elhe
lyezett csap. A másik lehetőség 
egy búvárszivattyú használata, 
amelyhez kerti tömlő csatlakoz
tatható.
Ősszel fontos a vízgyűjtő 
hordót még a fagyok beállta 
előtt kiüríteni és használa
ton kívülre helyezni, ugyanis 
télen a fagytól megreped
hetnek.
Tudni kell, hogy 1 mm csa
padék egy négyzetméte
ren egyenlő egy liter vízzel. 
Van továbbá egy általános 
szabály, hogy egy millimé
ternyi csapadék kb. 1 cm 
mélyen nedvesíti be a talajt 
(a laza, homokos talajokat 
mélyebben, az agyagosakat 
sekélyebben). Ebből könnyű 
kiszámolni, hogy még a seké
lyen gyökerező kultúráknál is 
legalább 10 mm/10l kell egy 
négyzetméterre ahhoz, hogy 
10 centiméter mélységig 
legyen nedves a talaj.

Mikor öntözzünk?
A késő esti, vagy kora reggeli 
órák hőmérséklete a legalkal
masabb az öntözésre. Ha este 
öntözünk, akkor kisebb a párol
gási veszteség, és az éjszaka 
folyamán van ideje a növények
nek jobban hasznosítani a vizet. 
A kora reggeli öntözés előnye 
pedig, hogy lévén hamarosan 
felmelegszik a hőmérséklet, 
ezért rövidebb ideig nedvesek 
a levelek. A levelek felületének 
gyors száradása növényvédel
mi szempontból előny, hiszen 
száraz felületű leveleken kisebb 
eséllyel fertőznek a baktérium 
és gombakártevők.
A talajba dolgozott műtrágya, 
érett trágya és a komposzt 
tápanyagai is csak oldott álla
potban hasznosíthatók a növé
nyek számára. A másik lehető
ség, hogy az öntözővízen keresz
tül tápoldatot – például vízben 
feloldott műtrágyát – juttatunk 

a növénynek. A kapálás segít 
megőrizni a talaj nedvességét, 
és csökkenteni a talajból a víz 
párolgását. Ezzel a folyamattal 
megszakítjuk a kialakult hajszál
csöveket, ezáltal csökkentjük a 
kipárolgást.
Mulcsolással (szalma, széna, 
levágott fű) szintén hozzájárul
hatunk a vízelpárolgás csökke
néséhez.

A zöldségfélék vízadagjai
Az öntözés gyakorisága függ a 
talaj típusától is, no meg attól, 
hogy a növény gyökerei milyen 
mélyre nyúlnak. A kötöt
tebb, agyagosabb talajoknak 
jobb a vízmegtartó képessé
gük, vagyis 7–10 naponként, 
nagyobb vízadagokkal öntö
zünk, míg a homokos, gyenge 
víztartású talajokat gyakrab
ban, 2–3 naponkénti kisebb 
vízadagokkal öntözünk.

Lelkes Róbert, Agrosam

Milyen öntözést 
alkalmazzunk?

A zöldségek vízigénye kötött talajoknál

Árasztó öntözés – olyan területeken tudjuk alkalmazni, 
ahol nincs lejtő. Ezzel a módszerrel mélyen átnedvesíthető 
a talaj, ezért viszonylag ritkábban is elég öntözni. Hátrá
nya, hogy a nagy vízmennyiség miatt a talajból kiszorul a 
levegő.
Esőztető öntözés – a vizet szórófejekkel juttassuk ki, 
nagyobb a párolgási veszteség, nedvesíti a leveleket, 
lemossa róluk a port, ami gátorja a fotoszintézis folyama
tát. Este ne alkalmazzuk, mert a levelek egész éjjel nedve
sek maradnak, ami elősegíti a gombabetegségek kialaku
lását.
Csepegtető öntözés – a kora esti talajra csepegtető csö
veken történő öntözés a legideálisabb, hiszen akkor a leg
kisebb a párolgási veszteség, ezért több vizet tud haszno
sítani a növény, és nincs elfolyás.

Paprika: 20–25 l/m2 7 naponként
Paradicsom: 30–40l/m2 12 naponként
Csemegeuborka: 25–30l/m2 5 naponként
Salátauborka: 20–25l/m2 10 naponként
Karalábé: 15–40l/m2 8 naponként
Ezek az érték hozzávetőlegesek, nagyban függenek a hőmér
séklettől.

A csepegtető öntözést kora este végezzük        (Képarchívum)
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Barna foltok a paprikán

Folyamatosan 
locsoljuk a pázsitot

Szúnyog ellen citromfű

A pázsitnak erős igénybevételt okoz a nagy hőség, ezért 
folyamatosan locsoljuk. Itt is érvénenyes, hogy ritkábban 
öntözzünk, nagyobb adag vízzel. A locsolásra a legalkalma
sabb a reggeli időpont. Ha a pázsitot este locsoljuk, az reg
gelig nedves marad, ami elősegíti a gombabetegségek kiala
kulását és terjedését. A barnás foltok megjelenését a gyepen 
valószínűleg gombás fertőzés okozza, ennek visszaszorításá
ra Askon vagy Signum gombaölőszert alkalmazunk.
Ne feledkezzünk meg a pázsit tápanyagpótlásáról. Miután 
szétszórtuk, jól öntözzük be a műtrágyát. Augusztus máso
dik fele az egyik legalkalmasabb időszak a pázsit telepítésére. 
A nappalok már nem olyan melegek, az éjszakai hőmérséklet 
viszont nem alacsony. A fűszálak még a tél beállta előtt biz
tonságosan legyökereznek és megerősödnek.

Szinte mindannyiunknak okoztak kellemetlenséget a szú
nyogok. Főleg naplemente után aktívak ezek a kellemet
len vérszívók. Vannak időszakok, amikor szinte lehetetlen 
a szabadban tartózkodni. A szúnyogokat vonzza az embe
ri izzadság és a kilélegzett széndioxid. Ne használjunk erős 
illatú kozmetikumokat vagy parfümöket, helyettük inkább 
rovarriasztó olajakat, például citromfüvet vagy levendulát. A 
világos színű, hosszú ruházat szintén jelentősen csökkenti a 
szúnyogcsípés veszélyét. A szabadban bevált megoldás lehet 
a füstölőspirál, illetve a citrom illatú parafinmécses égetése. 
Kinti használatra még alkalmazhatók az elemes, illetve gáz
patronos szúnyogriasztók, rovarriasztó karkötők, sprayk és 
krémek. Mivel a szúnyogok a nap meleg, napos időszaká
ban a díszfák, a cserjék lombozatában hűsölnek, irtásukra 
alkalmasak a cypermetrin tartalmú rovarölők (Cyper Extra 
Kontakt, Foval CE), amelyek akár 3 héten át is védenek a szú
nyogok és a kullancsok ellen is. A zárt térben a szúnyoghálók 
nyújtják a leghatékonyabb védelmet. Ezeken kívül beltérben 
még használhatók ultrahangos szúnyogriasztók, elektromos 
párologtatók és a klasszikus rovarirtó sprayk. Ez utóbbi kettő 
használatakor időnként szellőztetni kell.

Idén is gyakori, hogy barna 
foltok jelennek meg a papri-
kán. Ezt a kalciumhiány okoz-
hatja, ami megszüntethető 
kalciumtartalmú folyékony 
műtrágya alkalmazásával: 
Kalcidol, Wuxal Ca, vagy Flo-
rasin Ca.
Ez a hiánybetegség a paradi
csomnál is gyakori, ezért itt is 
hasonlóképpen járunk el. Az 
érés időszakában a paprika 
több nitrogént igényel, míg a 
paradicsomnál a kálium pótlá
sával tudjuk meggyorsítani az 
érési folyamatot.
Hogy a felszabadult terület 
ne maradjon parlagon, júli
us első felében még vethető 
a vajbab, a kései cukorborsó, 
a csemegeuborka, a salátau
borka, a jégsaláta, a tarlórépa 
és a cékla. Az őszi káposz
tafélék palántázásának is itt 

az ideje. Ilyenkor ültethető a 
fejes káposzta, a kelkáposzta, 
a karalábé, a karfiol, a brokko
li, a bimbós kel, a kínai kel és 
a fodros kel. A káposztafélék 
ültetésekor érdemes granulált 
tehéntrágyát juttatni a talajba, 
mert ezeknek a növényeknek 
nagy a tápanyagigényük. Szin
tén ültethető a fehér sörretek, 
majd augusztus folyamán a 
fekete retek.
Az augusztus az új eperpalán
ták telepítésének az időszaka. 
Gondosan előkészítjük a talajt, 
felássuk, jól fellazítjuk. Ezután 
megtrágyázzuk komposzt, 
illetve granulált tehéntrágya 
hozzáadásával. Az eperágyás 
letakarására fekete fátyolfó
lia használata ajánlott, amely 
védelmet nyújt a gyomok ellen 
és a termések nem sározód
nak be. A paprika foltosodását a kalciumhiány okozhatja       (Képarchívum)
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Betörtek egy lakatlan házba
Június 6án délután arról érkezett 
bejelentés a városi rendőrségre, hogy 
fiatalok egy csoportja betört egy lakat
lan családi házba a Kereszt utcában. A 
járőrök a helyszínre mentek, ahol azt 
látták, hogy három fiatal ül a háztetőn. 
Felszólították őket, hogy másszanak 
le, és magyarázzák meg, mit keresnek 
ott. Azt mondták, hogy az ablakon át 
jutottak be az elhagyatott házba, úgy, 
hogy betörték az ablaküveget. Arra a 
kérdésre, hogy miért csináltak ilyet, azt 
válaszolták, kíváncsiságból. A városi 
rendőrök értesítették az állami rendőr
séget, akik kivonultak a helyszínre, és 
átvették az ügyet.

A kukába dobta az építési törmeléket
Egy ismeretlen férfira figyelt fel a váro
si rendőrség június 6án délután, a férfi 
vödrökben építési hulladékot vitt ki, és 
a szemétbe dobta. A rendőrök figyel
meztették, hogy az építési hulladék nem 
a kommunális hulladék közé, hanem a 

gyűjtőudvarba tartozik. A férfit igazol
tatták. Az mondta, hogy az Iskola utca 
egyik tömbházának lakásában a fürdő
szobát alakítja át, és azt állította, nem 
tudott arról, hogy ehhez engedélyre van 
szükség. A rendőrök utasították, hogy a 
kukákba szórt építési törmeléket szedje 
ki és vigye a gyűjtőudvarba.

Nem szedte a gyógyszereit
A Tejfalusi útról kaptak bejelentést a 
városi rendőrök június 13án. A bejelen
tő azt mondta, kora reggel óta folyama
tosan kiabál egy ember az utcában, és 
ez már hosszú ideje így megy, a közel
ben lakókat zavarja az illető viselkedése. 
A helyszínen a rendőrök a családi ház 
udvarán találták a férfit, és amint meg
látta őket a kapuban, vulgárisan szidal
mazni kezdte a rendőröket, és agresz
szívan viselkedett velük. A férfi felesége 
és a fia elmondta a rendőrnek, hogy a 
férfi velük szemben is agresszív, késsel 
fenyegette meg őket. Kiderült, hogy az 
illető pszichiátriai beteg, korábban már 

kezelték a bazini pszichiátriai kórház
ban, ráadásul mozgásképtelen, kere
kesszékben ül, és nem szedi a gyógy
szereit. A városi rendőrök mentőt hívtak 
a helyszínre, akik a dunaszerdahelyi 
kórházba szállították a férfit. A mentők
nek a városi rendőrök segítettek, mivel a 
férfi velük szemben is agresszíven visel
kedett.

Nem tudta, hogy került Tejfalura
Egy telefonos bejelentést ellenőriztek 
a városi rendőrök június 26án délután 
az Első utcában, Tejfalu városrészben. 
A telefonáló azt mondta, egy középko
rú nő ül egy üzlet mellet, zavarodott, 
németül beszél, és véres a nadrágja. A 
nő nem tudta megmondani a járőrök
nek, hogy honnan jött, és hogyan került 
Tejfalura, csak a nevét tudta megmon
dani, és azt, hogy amerikai. A megadott 
vezetéknév alapján megállapították, 
hogy nem körözik. A városi rendőrök 
kihívták a mentőket, akik a dunaszerda
helyi kórházba szállították a nőt.

A VÁROSI RENDŐRSÉG JEGYZŐKÖNYVÉBŐL

Órákon belül lefülelték a színesfém-tolvajt
A térfigyelő kamera felvételei-
nek köszönhetően sikerült azo-
nosítani azt a tettes, aki június 
15-re virradó éjszaka betört a 
Halász utcai gyűjtőudvar terü-
letére. A 30 év körüli tettes 
feltörte a zárat az egyik beton-
garázs ajtaján, és ellopott egy 
használt fúrót.
„Nem is a lopással, hanem a 
rongálással okozott nagyobb 
kárt az illető, ami mintegy 200 
euróra tehető. A felvételek alap
ján egyértelműen azonosítottuk 
a férfit, a városi rendőrök még 
aznap előállították, de ő váltig 

tagadott mindent. Még akkor 
sem ismerte el, hogy ő látható a 
képeken, amikor szembesítettük 
a felvételekkel. Azzal próbál
kozott, hogy azt mondta, azok 

valóban az ő ruhái, de valaki más 
viselte őket“ – mondta Kocsis 
Arnold, a Somorjai Városi Hivatal 
környezetvédelmi szakelőadója. 
A színesfémtolvajok gyakran 

megrongálják a gyűjtőudvar kerí
tését, majd teljesen szétszedik 
a nagyobb háztartási gépeket, 
amelyeket ezután már nem vesz 
át a cég, amelyikkel szerződéses 
viszonyban áll a város. A térfi
gyelő kamerarendszer korábban 
fennakadásokkal működött, de 
amióta új cég üzemelteti, már 
megszakítások nélkül készíti a 
felvételeket.
„A behatolókat azóta sokkal 
könnyebben tudjuk azonosíta
ni, nagyon gyorsan megtaláljuk 
őket, nem érdemes próbálkozni” 
 zárta Kocsis Arnold.                (k)

A betöréssel nagyobb károkat okoztak, mint a lopással

Nagy mennyiségű hamis árut foglaltak le Somorján
Ismert márkák hamisítványa-
it, közel 3000 darab árucik-
ket – mobiltokokat, plüssjáté-
kokat, cipőket gyűjtői kártyá-
kat, albumokat és okosórákat 
- talált a Pénzügyi Igazgató-
ság egy somorjai üzlet elle-
nőrzése során.
Ha az árut eredetiként érté
kesítették volna, több mint 
100 ezer eurót tett volna ki 
az összérték  közölte Iveta 
Zlochová, a nagyszombati 
vámhivatal szóvivője.
„Akik neves márkák hamisít

ványaiból akarnak illegálisan 
hasznot húzni, az áru meg
semmisítésén kívül büntető
jogi felelősségre vonják, és 
a vámhivatal 67 ezer euróig 
terjedő pénzbírságot szabhat 
ki rájuk”  közölte a szóvivő. 
A törvény ismételt megsérté
séért akár 135 ezer euróig ter
jedhet a bírság. A vámhivatal 
figyelmeztetett arra, hogy a 
hamisított termékek az előál
lításuk, a minőségük vagy az 
összetételük miatt az egész
ségre is veszélyesek lehetnek.

Ismert márkák hamisítványai akadtak horogra 
                   (Fotó: az SZK Pénzügyőrsége)
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Szent
istván

somorjánnapok aug.
15-20.

dni svätého Štefana

2 0 2 4 .

2024

08.15.

08.16.

08.17.

08.18.

08.19.

08.20.

Somorjai templombúcsú

Koncertek a Főtéren

Csemadok focikupa 
és gyermekolimpia

Magyar Családok Napja

KISFALUDY ZSIGMOND élete és munkássága

Koszorúzás

a csemadok somorjai alapszervezete
szervezésében

Szentmise, majd szeretetvendégség 
a Korona udvaron

Corvin Mátyás Alapiskola udvara

Honismereti Ház
(Mesél Méry Bea és Écsi Gyöngyi, gulyás, lángos)

KORONA UDVAR
Strešňák Gábor, történész és levéltáros előadása

ünnepi műsor a Szent István szobornál 
aZ Immortal PT szervezésében

SamariaFolk  – a Mozi Club rendezvényei:
8.23.,16:00 gyerekprogramok: mesemondás, 
hangszersimogató, 
19:00 folk-koncertek: NEMEZ BANDA, KAPTZA, 
OBADU
8.24.,19: 00 FolkKocsma

21:00 Budapest Bár 
22:30 tűzijáték és utcabál

w w w. m s k s s a m o r i n . s k

18.00 óra

18.00 óra

9.00 óra

17.00 óra

17.00 óra

18.40 óra
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30. August, piatok
Veľké jaVisko 

20.00 Aurevoir  koncert

ČaroVná lúka 
15.00–19.00  Remeselnícke zamestnania pre deti, interaktívne drevené hry, 

remeselnícky trh
15.00 KAvics társulAt – predstavenie pre deti v maďarskom jazyku
16.00 DivADlo nA hojDAčKe – bábkové predstavenie
17.30  Kuttyomfitty társulAt  – divadelné predstavenie  

v maďarskom jazyku

Ulica Vín
16.00–24.00   Degustácia vín 12 domácich a 10 zahraničných  

(HU, CRo, SRB, Ro, CZ) vinárov
19.00–24.00 Vínne javisko: Hrá Ľh ernestA mezeiho

námestie chUtí
16.00–24.00  tradičné žitnoostrovské jedlá

31. August, SoBota
Veľké jaVisko 

16.00  Galaprogram detských folklórnych súborov  
(csAli, PrvosienKA, APró A Kis csAllóKözi)

17.30  Galaprogram mládežníckych a dospelých folklórnych súborov  
(csAli, csAlló, szőttes)

20.00 cimbAlibAnD A ágnes herczKu koncert 
22.00 csángálló koncert

ČaroVná lúka 
10.00–19.00  Remeselnícke zamestnania pre deti, interaktívne drevené hry, 

remeselnícky trh
15.30 DivADlo nA hojDAčKe – bábkové predstavenie
17.30 rutKAi bori bAnDájA – koncert pre deti

Ulica Vín
11.00–24.00   Degustácia vín 12 domácich a 10 zahraničných  

(HU, CRo, SRB, Ro, CZ) vinárov
19.00–23.00 Vínne javisko: Hrá Ľh ernestA mezeiho
23.30 cAnDymAn Duo

námestie chUtí
11.00-24.00 tradičné žitnoostrovské jedlá

Možnosť zmeny programu vyhradená.
Vstupné: 1 dňový lístok 5 €, 2 dňový lístok 8 €, do 18 rokov vstup zdarMa.

Augusztus 30., péntek
nagyszínpad 

20.00 Aurevoir koncert

meserét 
15.00–19.00  kézműves foglalkozások, kirakodóvásár, interaktív fajátékok
15.00 KAvics társulAt – gyerekelőadás
16.00 DivADlo nA hojDAčKe – szlovák nyelvű bábelőadás
17.30 Kuttyomfitty társulAt – gyerekelőadás

BorUtca
16.00–24.00   12 hazai és 10 külföldi (HU, CRo, SRB, Ro, CZ)  

borász borkülönlegességei
19.00–24.00 Borszínpad: mezei ernő zeneKArA

ízek tere
16.00–24.00 Hagyományos csallóközi ételek

Augusztus 31., SZomBat
nagyszínpad 

16.00  Gyermek néptáncegyüttesek gálaműsora  
(csAli, PrvosienKA, APró és Kis csAllóKözi)

17.30  Felnőtt néptáncegyüttesek gálaműsora  
(csAli, csAlló, szőttes)

20.00 cimbAlibAnD és herczKu ágnes koncertje
22.00 csángálló koncert

meserét 
10.00-19.00  kézműves foglalkozások, kirakodóvásár,  

interaktív fajátékok
15.30 DivADlo nA hojDAčKe – szlovák nyelvű bábelőadás
17.30 rutKAi bori bAnDájA

BorUtca
11.00–24.00   12 hazai és 10 külföldi (HU, FR, Ro, CZ)  

borász borkülönlegességei
19.00–23.00 Borszínpad: mezei ernő zeneKArA
23.30 cAnDymAn Duo

ízek tere
11.00–24.00  Hagyományos csallóközi ételek

a műsorváltozás jogát a szervezők fenntartják.
Belépőjegy: 1 napos jegy 5 €, 2 napos jegy 8 €, 18 éven aluliaknak a belépés ingyenes.

meStSký paRk Pomlé VáRoSi paRk

ŠAmorín / somorjA

mesto Šamorín
somorja Város

www.slovakia.travel

oRGaniZátoRi / SZeRVeZők: poDpoRoVatelia / támoGatók:

30.–31. augusta 2024 augusztus 30–31.

chute, vína, tradície ízek, borok, hagyományok

Aurevoir

Csángálló  
rutkAi Bori BAndájA 

CimBAliBAnd és HerCzku ágnes

Podujatie realizované  
s finančnou podporou  
Ministerstva cestovného ruchu 
a športu  Slovenskej republiky
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Kihirdették a vers- és meseíró pályázat eredményét
Kihirdették vers- és meseíró pályázat ered-
ményét. A Csemadok által 10. alkalommal 
meghirdetett pályázat ünnepélyes ered-
ményhirdetőjét június 21-én tartották a 
művelődési központban.
A jubileumi 10. évfolyamra a FelsőCsallóköz
ből, valamint Pozsonyból, Pozsonypüspökiből 
és Dunaszerdahelyről, de még testvérváro
sunkból, Gyergyószentmiklósról is érkeztek 
pályamunkák. A zsűri – K. Cséfalvay Eszter, 
Fekete Magda, Mezei Adél és Csicsay And
rea – összesen 114 verset és prózát tartalma
zó pályázatot olvasott el és értékelt. Az első 
négy kategóriában most is szabadon választ
ható volt a téma, az ötödik kategóriában 
azonban ezúttal – Hősöm címmel – elképzelt 
vagy létező személyről kellett verset vagy tör
ténetet írni. A díjátadó vendégei között jelen 
volt Orosz Csaba polgármester, számos szü
lő, intézményvezető és pedagógus is. A Gyer

gyószentmiklósi Fogarasy Mihály Általános 
Iskola hat tanulóját Vormair Zsófia és Puskás 
Márta kísérte el Somorjára. A vendégeknek 
a somorjai Koncz Csilla mesélt a vers és 
meseírás szépségeiről, olvasmányélménye
iről, valamint arról is, hogy a mesének és az 
olvasásnak gyógyító ereje van. A megjelente
ket Pirk Duducz Ilona, a Csemadok Somorjai 
Alapszervezetének elnöke, a Zalabai Zsig
mond Városi Könyvtár vezetője köszöntötte. 
Ő, valamint a szakmai zsűri tagjai olvastak 
fel részleteket a győztes pályamunkákból. 
Ebben az évben a szokásosnál több, összesen 
5 különdíjat, és több megosztott második és 
harmadik díjat ítéltek oda.
A díjkiosztón a Tejfalusi Alapiskola harmadik 
osztályos tanulói bemutatták Esőtánc című 
összeállításukat, amit József Attila Mama 
című versének megzenésített változata ins
pirált, és az iskola pedagógusa, Csibáné Nagy 

Ágnes segítségével vitték színpadra a gyere
kek. A győztes pályamunkákhoz a Németh 
Šamorinsky István Művészeti Alapiskola vég
zős növendékei készítették az illusztrációkat. 
A Csemadok Facebookoldalán is lehetett 
szavazni a beküldött írásokra. A közönség
díjas több mint 450 szavazattal a gyergyó
szentmiklósi Bodó Anna lett, megelőzve az 
ugyancsak székelyföldi Bartalis Dorottyát és a 
dunaszerdahelyi Bartal Botondot.
A szervezők köszönetet mondtak a támoga
tásért Somorja önkormányzatának, a Somor
jai Városi Művelődési Központnak, Czucz 
Istvánnak, az Xbionic Sphere vállalatnak, 
Vodné túry–Vízi túrák szervezetnek, a Csa
ládi Könyvklubnak, Ďurica Katarinának, a DS 
CineMaxnak, a Molnár Könyvesboltnak, a 
Madách Egyesület Kiadónak, a Zalabai Zsig
mond Városi Könyvtárnak és a Bike Union 
Somorjának.              (s)

l. kategória – vers (1–4. évfolyam)1.   Bartal Botond – Dunaszerdahely,  Szabó Gyula AI
2.  Jáger Alíz – Csenke, AI3.  Pavlík Lara – Sárosfa, AI

II. kategória – mesék (1–4. évfolyam)1.  Czére Anna – Egyházgelle, AI2.   Tatár Ajsa – Gyergyószentmiklós,  Fogarasy M. AI
2.  Horony Laura – Tejfalu, AI2.   Bartalis Dorottya – Gyergyószentmiklós, Fogarasy M. AI

3.   Tamás Anna – Gyergyószentmiklós,  Fogarasy M. AI
3.  Vrábel Patrik – Csallóközcsütörtök, AI

III. kategória – vers (5–8. évfolyam és gimnázium)1.   Kožich Gréta Mária – Somorja,  Corvin Mátyás AI
2.   Matuška Marianna – Somorja,  Madách Imre Gimnázium

2.  Gyökeres Lilla – Egyházgelle, AI3.  Nagy Zoé Kamilla – Tejfalu, AI3.   Németh Noel – Somorja, Corvin Mátyás AI

IV. kategória – mese (5–8. évfolyam és gimnázium)1.  Dávid Dóra – Pozsony, Duna u. Gimnázium2.  Kaczor Nikola – Tejfalu, AI3.  Günay Amina – Csallóközcsütörtök, AI

V. kategória – téma: Hősöm1.  Polák Damián – Somorja, Corvin Mátyás AI2.  Szeif Anabela – Nagyszarva, AI3.  Nagy Zoé Kamilla – Tejfalu, AI

A zsűri különdíjjal jutalmazott öt írást:Katona András – Somorja, Pikus Anna – Somorja,Domsitz Lara – Somorja, Steiner Lukás – Somorja,Farkas Réka Rebecca – Somorja

A 10. vers- és meseíró pályázat győztesei
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Egy nap mikor felkelek,
anyukám puszival ébresztget.

Vár az iskola, 
ki a csoda jár oda,
súgja a fülembe
minden reggel.
Vár az iskola,

a tanító néni mosolya.

Tanulok, olvasok, írok, rajzolok,
mert okos 1.A osztályos vagyok.
Kis betűk, nagy betűk, jaj de jó,

ez az olvasás nekem való.
Írás, másolás az is jó, 

és a matek is szeretnivaló.

A napközis tanitó nénivel ebédelünk,
utána ha jól tanulunk, kimehetünk.

Persze az egész osztály jól viselkedik,
ezért a tanító néni jutalommal kedveskedik.

Haza megyek leveszem a kabátom,
utána lecserélem a nadrágom.

Anyukámat boldogan megszeretem,
apukámat vidáman megölelem.

Azonnal tudom mi a dolgom,
bár a hasam is korog.

A mai ebédem is elmaradt,
nem azt főzték az iskolában, ami nekem klafa.

Kirántott husi, spagetti, pizza,
Az a mi a legfinomabb.

Ha a hasam is kész a tanulásra,
anyuval nekiállunk az okosodásnak.

Már csak 1 nap maradt hátra,
az összes barátom ezt várja.

Holnap péntek
és vége a hétnek.

Bartal Botond, Dunaszerdahely

Hol volt, hol nem volt, az Óperenciástengeren is túl, ahol a kurtafarkú kecske 
túr, volt egyszer egy gonosz herceg. Olyan rossz szívű volt, hogy csak gondolt 
egyet és szolgáit ok nélkül a tömlöcbe vettette. Még a csodálatos sárkánylányt 
is foglyul ejtette. 
A sárkánylány apja meghirdette, hogy aki megtalálja a lányát, az feleségül 
veheti. Ahogy elkezdték hirdetni, több királyfi megpróbálkozott a lány kiszaba
dításával, de nem sikerült nekik. Ahogy a faluba értek a hirdetők, egy éles eszű 
lány,Kari egyből felfigyelt rájuk. Az jutott eszébe, hogy leány létére megmenti 
a királylányt, de úgy, hogy ne tudják, ki ő. Elkérte a szüleitől a jussát, elment a 
kovácshoz és hercegi öltözetet csináltatott magának. Ezután a palotához sie
tett. 
 Jó napot, fenséges sárkányki
rály! – köszöntött férfias hangon, 
miközben fejet hajtott.  Neked 
is, fiam. A lányomat jöttél meg
menteni? – kérdezte Karitól a 
király.  Igen, a szépséges leányát 
jöttem kiszabadítani – mondta és 
már rohant is ki az ajtón.  Várj! – 
kiáltott utána a király. – Erre még 
szükséged lesz, ha majd a herceg
gel fogsz megküzdeni – és átnyúj
tott neki egy lézerkardot. 
A lány útnak indult. Sokat ban
dulkolt, de egyszercsak egy sűrű, 
sötét erdő állta az útját. Világító 
kardjával átvágta a bozótot, míg 
egy kunyhóig nem ért. Nagyon 
rozoga volt ez a kis ház. Betört 
ablakán át nagy, púpos farkas volt 
látható. A lány bekopogott, hátha 
tud segíteni a fenevadon. 
 Ki az? – nyöszörögte rekedt han
gon a farkas. – Talán az én uno
kám? Mert ha nem, takarodjon 
innen! 
 Nyugalom! Én csak segíteni szeretnék a kegyed görnyedt hátán! Sok jó 
gyógynövényt szedtem a vándorutam alatt – mondta a leányka. 
 Köszönöm a segítséget! Manapság ritkák az ilyen jószívű ifjak –hálálkodott a 
vén farkas, miközben a lány a gyógyfüvekkel borogatta őt. – Mmmmm... De jó 
érzés támadt fel bennem! 
 A varázsfüvek meglágyították szívedet  mosolygott Kari. 
A farkas szinte megújult, erőre kapott. 
 És te hogy kerültél ide, ahol a madár se jár? – kérdezősködött a szőrös barát. 
 Az igazság az, hogy én a sárkánykirály lányát jöttem kiszabadítani a gonosz 
herceg fogságából. 
 Kölcsönkenyér visszajár! Ezért én most segítek neked legyőzni azt a rossz 
szívű nagyurat – határozta el az öreg ordas. 
Így hát útnak indultak. Mentek, mentek, mendegéltek, míg a herceg várához 
nem értek. A várat magas falak védték, szinte lehetetlen volt bejutni. Csak a 
magasra futó borostyán ért fel a tetejére. Azon törték a fejüket, mégis hogyan 
juthatnának be az erődítménybe. 
 Másszunk fel a borostyánon! – jutott eszébe Karinak a briliáns ötlet.
 Jó gondolat! Indulhatunk is! – mondta az ordas. 
Óvatosan lopakodtak fel a kúszó indákon. Észrevétlenül beosontak a várba. 
Az őrök fel sem figyeltek rájuk, mert éppen szunyókáltak. De a bálteremben 
szembe találták magukat a gonosz herceggel. 
 Hát ti mit kerestek itt? – emelte az fel a hangját. 
Kari nem válaszolt, hanem előkapta szikrázó lézerkardját, és egyet suhintott 
vele. Erre a herceg úgy megijedt, hogy nyomban megdermedt, mint egy kőszo
bor. Ezt kihasználva kiszabadították a sárkánykirálylányt. A nagy sietségben 
Kari haja kibomlott a sisak alól. A farkas és a királylány nem hittek a szemük
nek. Furcsa tekintettel rohantak az ordas házáig. Kifáradtan léptek be a kuny
hóba. 
 Ki vagy te valójában? – néztek mindketten kíváncsian Karira. 
A lány ekkor leemelte sisakját és csak ennyit mondott: 
 Én csak azt akartam bebizonyítani, hogy a lányok is tudnak erősek, bátrak és 
segítőkészek lenni. Főleg akkor, ha ilyen jó barátaik vannak! 
Eme a bölcs szavak hallatára meghatottan összeölelkeztek. 
 Ezután nagy lekváros palacsinta partit rendeztek, amelyen a farkas bejelen
tette, hogy unokáinak tekinti a két fiatalt. Azok jól összebarátkoztak és még 
soksok közös élményre tettek szert. Itt a vége, fuss el véle! Holnap ti legyetek 
a farkas vendégei! 

Czére Anna, Egyházgelle

Lőrinczi Mirella illusztrációja

Nagy Zsóka illusztrációja
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Az élet egy versben

LELKI TÁRSAK

Óváry Lilla illusztrációja

Bukor Lilianna illusztrációja

Fáradt vagyok, mégsem tudok elaludni – gondolataim sokasága az agyamat terheli. Szükségesnek érzem, 
hogy egy kissé kiszellőztessem a fejem, így hát kisétálok az erkélyemre, és feltekintek az égboltra. Amed
dig a szem ellát, pislákoló csillagokkal díszített koromfekete lepel borítja a tájat, az éjszaka csendjébe bele
vegyülő halk neszek pedig valamiféle varázslatot csempésznek a levegőbe. Lágy szellő fúj, óvatosan simít 
végig az alvó kisvároson, és magával hozza a távolban morajló tenger hangját.
Hirtelen ötlettől vezérelve felkapaszkodom a korlátra, hogy a cserepekre lépve felügyeskedjem 
magam a háztetőre. Nem épp veszélytelen a mozdulat, számomra mégis megéri a kockáza
tot; fentről minden sokkal szebbnek hat. Igyekszem a lehető legkényelmesebben elhelyezkedni, 
majd karommal átkulcsolva felhúzott térdeimet nézek körbe – a magasságnak köszönhetően 
messzebbre is ellátok. Észreveszek egy darabot a tengerből: a lágy hullámokon a hold alakja 
tükröződik az égboltról, és a habok közt apró fénypontok jelzik a csillagokat a magasban.
Lépteket hallok magam alatt, mire lepillantok. Te vagy az.
– Jöhetek? – A hangod kissé rekedtes, olyan, mintha nemrég ébredtél volna fel, és még mindig 
az ellen küzdenél, nehogy elnyomjon az álom.
– Gyere – húzódom kicsit arrébb, hogy helyet szorítsak neked a cserepeken.
Mellém ülsz, és fél karoddal magadhoz húzol. A válladra hajtom a fejem, és lehunyom a sze
mem.
– Miért jöttél ki? – érdeklődsz halkan.
– Nem tudtam aludni – felelem még mindig csukott szemmel, de nem a fáradtság miatt, hanem 
mert így kényelmesebb. – És te?
– Mi van velem? – kérdezel vissza, és innen tudom, hogy félig még alszol. Szavaim alig jutnak el 
a tudatodig.
– Te miért jöttél ki?
– Csak úgy – motyogod. – Valamiért éreztem, hogy itt talállak.
– Mintha olyan sokszor másznék fel a tetőre – forgatom a szemem, mire mosolyogva oldalba 
böksz.
– Tudod, hogy értem.
– Tudom – suttogom, és még közelebb húzódom hozzád.
Nem szólunk egy szót sem, mégsem unalmasak az együtt töltött percek. 
A külvilág neszeit figyeljük, egymás szívverését hallgatjuk, és jól érezzük magunkat a pillanatban.
Egyedül vagyunk, és mégis ketten.
Ketten vagyunk egyedül.

Dávid Dóra, Pozsonyi Magyar Tannyelvű Alapiskola és Gimnázium, II. B

Az élet olyan, mint egy végtelen folyó,
Áramlik, sodródik, soha nem áll meg.

Napfényben ragyog, holdfényben álmodozik,
És mindig új kalandokat tartogat magában.

Az élet olyan, mint egy színes mozaik,
Pillanatokból áll, amelyeket összefon a sors.

Boldogság és szomorúság, kéz a kézben járnak,
És mindig tanítanak valami újat.

Az élet olyan, mint egy színpad, ahol játszunk,
Szerepeket váltogatunk, szívből és lélekből.

Mosolyt adunk, könnyeket törölünk,
És mindig próbálunk többet adni, mint amit kapunk.

Az élet olyan, mint egy hegy, melyet megmászunk,
Néha meredek, néha könnyedén emelkedik.

De mindig van csúcs, amit elérnünk kell,
És mindig van újabb hegy, amit meghódítunk.

Az élet olyan, mint egy zene, mely szól,
Hangok és dallamok, melyek szívünket érintik.

Szerelem, vágyak és álmok szólalnak meg benne,
És mindig újabb refréneket írunk hozzá.

Az élet olyan, mint egy végtelen utazás,
Ahol felfedezünk, tanulunk és növekszünk.
Mindig újabb kapukat nyitunk meg előtte,

És mindig újabb élményekkel gazdagodunk.

Kožich Gréta Mária – Somorja, Corvin Mátyás AI
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Az én hősom egy nagy jachtos,
karaktere kicsit bunyós.

Ötvös Csöpi, nem kis csöpség,
tőle jön mindig a várt segítség.

 
A Pogány Madonnában ismertem meg Őt,

gengszterek rémét – a Nagy Hőst.
Minden rosszfiú aki csak teheti,

képét az öklétól rögvest mentheti.

Kardos doktort, rendőr kollégáját,
megsegíti  mindig a hű párját.

Minden rablót lebilincsel,
senkit sem enged el a kincsel.

Számomra nagyon jó színész volt,
kár hogy nem érhette meg ezt a kort.

Nagyon tetszenek a filmjei
és a vitorlázásban elért eredményei.

Balaton, Balaton,
nem az én hazám,

de szeretem, szeretem,
mert ott élt Bujtor István. 

Polák Damián – Somorja, Corvin Mátyás AI
Sekk Hanna illusztrációja

(Szinghoffer Mátyás felvételei)


